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Vážení a milí spoluobčané  
 Prosincové číslo našich Šenovských listů je poslem, který 
nám oznamuje příchod dvanáctého, a tedy posledního měsíce 
letošního roku. Prosinec s sebou přináší období zimy. Určitě se 
shodneme, že je to krásné období roku a má své nádherné 
kouzlo, kdy krajina zasněžená bílým sněhem ukazuje krásu 
přírody v této krásné bílé podobě, kdy mráz vytváří překrásné 
tvary na oknech, kdy děti skotačí v zimních radovánkách na 
zasněžených stráních, či zamrzlých rybnících. Všichni máme         
v paměti malebnou vánoční krajinu z obrázků Josefa Lady. Tě-
šíme se, až se vrátíme z mrazivé procházky a dáme si v tep-
loučku svého domova horký čaj, svařák, grog, prostě něco dob-
rého a teplého a kdy se mnozí z nás usadí ke krbovým kam-
nům, kde plamínky se spolu hladí a dávají nám teploučko            
a hořící dřevo v ohni příjemně praská. Jsou to zajisté krásné 
okamžiky, které nám zima přináší a dává. Věřím, že některé 
útrapy, které zima s sebou také nese, vnímáme díky její kráse 
statečně. A starostlivost, že někdy prohrneme sníh, posypeme 
chodník, bereme smířlivě. Vám, kteří se takto o chodník před 
vaším domem postaráte, patří tímto poděkování. V tomto obdo-
bí nastává čas adventní. Do našich domovů vnáší atmosféru 
nadcházejících svátečních dnů. Jak tuto dobu prožijeme, záleží 
na každém z nás. Na jejím konci nás čekají nejkrásnější svátky 
- Vánoce. Někdy to je pěkný shon a mnozí z nás, především 

ženy, si možná oddychnou až po štědrovečerní večeři. Věřím, 
že rozsvícený stromeček a radost z rozdaných dárků bude pro 
nás odměnou a potěšením. Pro všechny školáky jsou Vánoce 
ve spojení s prázdninami a zimními radovánkami vítaným dár-
kem za školní „trápení“. Vánoce jsou však také časem, kdy si 
připomínáme tradice a kdy zazní koledy. Ani na to bychom ne-
měli zapomínat. Doufám, že i světelná výzdoba  ve městě, vý-
zdoba vašich domovů a tradiční vánoční strom na našem     

(Pokračování na stránce 2) 

Na Štedrý večer se od 22 hodin bude konat v našem kostele vánoční bohoslužba. 
Bohoslužbu povede pan Petr Jurkulak.   

 Sobota 24. 9. byla pro Kamenický 
Šenov velikým dnem. Konaly se totiž 
oslavy 160 let trvání zdejší Střední umě-
leckoprůmyslové školy sklářské.  
 Na oslavách byli přítomni: pí. Mgr. 
Kateřina Valachová (Ministryně školství), 
p. Martin Půta (hejtman Libereckého           
kraje), p. Jiří Vosecký (senátor za Česko-
lipsko).  
 Po úvodu pana Doc. MgA Pavla 
Kopřivy Ph.D. (ředitel kamenickošenov-
ské sklářské umprumky) promluvila            
o historii sklářské školy pí. Helena Brau-
nová (ředitelka kamenickošenovského 
sklářského muzea). Pár slov připojil též 
p. Stefan Raetz z německého Rheinba-
chu (starosta města Rheinbach). Tlumo-
čila pí. Hedvika Zimmermannová. Na 

oslavách byla přítomna delegace přátel    
z Rheinbachu.  
 O nových logech sklářské umprumky 

hovořili pánové A. Hue a D. Babka.  
 Ředitel školy p. Doc. MgA Pavel 
Kopřiva Ph.D. a starosta Kamenického 
Šenova Bc. František Kučera udělili rov-
něž čestné občanství panu JUDr. Antoní-
nu Kousalovi za to, že společně s Ing. 
Josefem Starostou zachránili kamenicko-
šenovskou sklářskou školu. Nejvíce ran   
v tomto směru schytal od p. Bc. Radka 
Cikla (tehdejší náměstek hejtmana Libe-
reckého kraje pro školství) ak. mal. Fran-
tišek Janák (bývalý ředitel sklářské ško-
ly).  
 Ve 14 hodin vyšel od sklářské školy 
průvod masek a absolventů školy. Sou-
částí oslav byl také absolventský sjezd. 
Kromě současných autorů a studentů byli 

(Pokračování na stránce 2) 

Oslavy 160. výročí založení sklářské uměleckoprůmyslové školy  

-  Zleva – Bc. František Kučera (starosta 
Kamenického Šenova), Jiří Vosecký (senátor 
za Českolipsko), Mgr. Kateřina Valachová 
(Ministrině školství), Doc. MgA Pavel Kopřiva 
Ph.D. (ředitel SUPŠS) Martin Půta (hejtman 
Libereckého kraje) 
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též přítomni např: p. ak. mal. René Rou-
bíček (bývalý kantor školy), p. ak. soch. 
Ladislav Oliva (absolvent školy a bývalý 
učitel), p. Jiří Šuhájek (absolvent),               
p. ak. soch. Pavel Werner (bývalý ředitel 
školy), p. Vlastimil Dvořák (bývalý dlou-
holetý výkonný tajemník České sklářské 
společnosti) a mnozí další.  
 Pak na huti firmy Elias Palme odhalil 
svou plastiku ak. mal. René Roubíček.  
 Oslavy byly zakončeny slavnostním 
reprezentačním plesem v místním kultur-
ním domě „U Wormů“.  
 Škola uspořádala letos 6 výstav            
(v Severočeském muzeu v Liberci, v ga-
lerii Ajeto v Novém Boru, v muzeu v Tep-
licích, ve skleníku na Hradčanech v Pra-
ze, v Senátu v Praze a na Ministerstvu 
kultury v Bratislavě).  
 Myslím, že kamenickošenovskou 
sklářskou školu čeká skvělá budoucnost.  
 

Ing. Josef Starosta  
(za Iniciativu pro zachování a rozvoj    
kamenickošenovské sklářské školy)  

 
 

(Pokračování ze stránky 1) 

náměstí pomůžou navodit tu správnou atmosféru. Usedneme 
ke svátečně prostřenému stolu. Celý dům naplní vůně jehličí, 
purpury a sladkého cukroví. Ozdobený stromeček se rozzáří 
stejně jako oči našich dětí, které budou s napětím očekávat 
dárky od Ježíška. Nastává čas bilancování a pro mnohé také 
čas přemýšlení o budoucnosti. Věřme, že rok 2017 bude v mno-
hém přelomový a jeho změny se budou promítat i do let příš-
tích. Je tedy dobré se do budoucna dívat s optimismem a dou-
fat v lepší časy. Doufat v to, že následujících dvanáct měsíců 
budeme trávit se svými blízkými a v prostředí útulného domova, 
kde se cítíme bezpečně. Nenechme se vykolejit strachem           
a nervozitou z neznámého. Nenechme se ani ovlivňovat názory 
politických představitelů či médií. Ale využijme síly a hloubky 
vánoční doby k oprášení našeho lidství. Zdravý rozum, ohledu-
plnost a lidskou slušnost budeme potřebovat i po celý příští rok. 
Vánoce nám tyto vlastnosti nepřičarují, ale mohou nám pomoci 
najít tu správnou cestu k nim. Dělejme vše proto, abychom si 
mohli na konci roku 2017 říci, že jsme jej prožili alespoň tak 
dobře, jako rok letošní. Pojďme si uvnitř slíbit, že nadcházející 
dny Vánoc se pokusíme trávit příjemně  a pokusíme se, když ne 
úplně vypnout, tak alespoň omezit naše myšlenky na stres a 
práci a budeme více myslet na lidi kolem nás, ať už na ně má-
me jakýkoliv názor. A pokud si dáváme předsevzetí, měla by 
obsahovat především úctu k našim bližním a spoluobčanům, 
velkou toleranci a pochopení pro názory druhých a oproštění se 
od všech malicherností, které nám znepříjemňují život. Věřím, 
že i v roce 2017 s plným nasazením, s vervou a pevným zdra-

vím uskutečníme naše společné i osobní cíle. Děkuji Vám za 
mnohé podněty, které jste mně a celému vedení radnice v prů-
běhu tohoto roku dávali. Jsem rád, že díky dobré spolupráci 
členů zastupitelstva, rady města a členů jednotlivých výborů        
a komisí se podařilo v našem městě uskutečnit nemálo staveb-
ních, kulturních a sportovních akcí při zachování zdravého hos-
podaření našeho města. Také bych Vám chtěl poděkovat za 
Vaši důvěru, kterou jste nám dali. Je to pro nás závazek a na-
dále chci naše město zodpovědně vést jako starosta, dokončit 
připravené projekty a začít projekty nové. Nejsem na tuto práci 
sám, zastupitelstvo má patnáct členů a vždy se jedná o kolek-
tivní rozhodnutí. V období celoroční rekapitulace a novoročních 
předsevzetí bych rád poděkoval všem radním, zastupitelům, 
pracovníkům úřadu, členům výborů a komisí, ředitelům příspěv-
kových organizací a všem občanům za dosavadní výbornou 
spolupráci. Vážení spoluobčané, milé děti, dámy a pánové, přeji 
Vám a Vašim blízkým jménem svým i jménem zastupitelstva 
města Kamenický Šenov z celého srdce krásné prožití Vánoc, 
splnění Vašich přání, mnoho zdraví, spokojenosti a pohody          
u štědrovečerního stolu, trvalý elán v jakékoliv správné činnosti 
roku 2017. Vždyť na jeho konci je sedmička, symbol štěstí. Tak 
ať přinese štěstí všem lidem dobré vůle.  
 A na úplný závěr vyslovuji jedno osobní přání: Kdo je              
nemocný, ať se uzdraví, kdo je bez lásky, ať se zamiluje,             
a všichni ať jsme na sebe hodní nejen o Vánocích.  

Váš starosta  
Bc. František Kučera  

(Pokračování ze stránky 1) 

Oslavy 160. výročí založení sklářské uměleckoprůmyslové školy  

Pohled na průvod masek absolventů 
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Anketa pro zastupitele 

 Křest komiksového románu Tichošlap 
v Praze v Paláci Knih Luxor dne 9. 11. 
2016 byla veliká událost. Nejen proto, že 
komiks je opravdu výborný, má slavné 
kmotry, ale je to skvělá zpráva i pro naše 
město. Vždyť na titulní straně je uvedeno 
vedle autorky Sylvy Lauerové jméno 

kreslíř Jiří Carda! Mnoho obyvatel naše-
ho města zná jméno pana Jiřího Cardy 
hlavně ve spojení s krásou rytého skla, 
které vychází z jeho dílny. Proto jsem se 
zeptala, jak vlastně došlo k tomu – ilu-
strovat komiks, který je mimochodem 
velice poutavý, velice temný a perfektně 
provedený. 
 „Nejprve jsem byl osloven mailem, 
měl-li bych vůbec zájem na této práci, 

potom následovala pozvánka do Prahy, 
kde jsem se sešel s autorkou a obdržel 
k přečtení její knihu Tichošlap. Mým úko-
lem bylo po přečtení knihy zkušební vy-
tvoření jedné stránky. Kniha mě zaujala, 
a tak ztvárnit výtvarně krátký úsek hrdiny 
knihy nebyl až zase takový problém. 
Stránku jsem odeslal a vše pustil z hlavy. 
Asi po třech, čtyřech měsících přišla 
kladná odpověď. Vlastně jsem tímto vy-
hrál konkurz. Tak opět následovala cesta 

do Prahy, další setkání s autorkou knihy 
a celé se to rozjelo…“ 
 Komiks Tichošlap je inspirován ko-
morním thrillerem téhož jména, vydaným 
v roce 2012. Hlavní linie příběhu je 
uschována za každodení obrazy lidských 
životů – nezralé a nešťastné Anety, zami-
lovaného ambiciózního podnikatele Pav-
la, dominantní a citově okoralé galeristky 
Sonji a dvou starých žen. Lauerová           
si v románové předloze ponechala svůj 
sugestivní a autentický literární styl, obo-
hatila jej však o nový, pozvolný a temný 
poetizující odstín, který tak dal románu 
Tichošlap zcela osobitý ráz. Kniha byla 
nominována do širšího finále v soutěži 
Cena Česká kniha 2013. Knihu i komiks 
doporučuji a můžete si oba vypůjčit 
v naší knihovně. 
 

Drahomíra Liptáková 

TICHOŠLAP  

Ke konci roku jsme oslovili zastupitele našeho města s dvěma 
otázkami.  
Jaké dodržujete vánoční zvyky?  
Co popřejete našemu městu do Nového roku? 
 
Pan Jiří Šimůnek 
1. Vánoční zvyky nedodržuji žádné. Chci jen klid a pohodu              
v kruhu rodinném a s přáteli. 
2. Nový rok prožijme ve zdraví a pohodě. Nebuďme lhostejní, 
pomáhejme a buďme tu jeden pro druhého. Našemu městu bych 
popřál, aby vyšly všechny naplánované opravy chátrajících                 
a zchátralých budov v majetku města. Městskou policii, která se 
bude zabývat opravdovými problémy a přispěje k rozvoji svého 
okolí, obce nebo celé společnosti. Věnujme také co nejvíce času 
rodině a našim blízkým. Přeji všem, aby byl rok 2017 šťastný, 
úspěšný a ať jste o krok blíž ke svým vysněným cílům.  
 
Pan Pavel Půček 
1.  Vánoce jsou pro nás svátkem, kdy se sjedou ze škol děti,               

a můžeme si užít příjemnou rodinnou atmosféru. K ní patří i tra-
diční zvyky, jako zdobení vánočního stromečku, věšení jmelí. 
Zatím neúspěšně vyhlížíme zlaté prasátko. Na svátečním stole 
nechybí tradiční rybí polévka a ryba. Platí, že se v průběhu 
dne  neodnáší odpadky, aby se nevyneslo štěstí z domu.  Večer 
přichází Ježíšek, na kterého se naše  malé dcery nejvíc těší. 
 2. Do nového roku bych chtěl městu popřát hodně aktivních lidí, 
kteří budou organizovat akce, které obohatí tolik potřebný spole-
čenský život města. Jenom tak bude Kamenický Šenov nejenom 
místem z bydlení, ale i k životu.  
  
Paní Liana Kypusová 
 1. Už neházím botou ke dveřím, netřesu na štědrý večer          
bezem, ani neliji olovo (viz. film Pelíšky), nevydržím nejíst celý 
den, abych viděla zlaté prasátko. Ale dodržuji vánoční zvyky 
jako většina rodin u nás: peču vánoční cukroví (už opravdu mini-
mum než dříve, stejně ho do Štědrého dne dokázali hodně 
sníst), provedu větší úklid a malou vánoční výzdobu (vánoční 

(Pokračování na stránce 4) 
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hvězda    a jmelí nesmí chybět), ke štědrovečerní večeři je kapr 
a bramborový salát, živý vánoční stromek navodí příjemnou 
atmosféru. Na Štědrý den     pravidelně navštěvuji hřbitovy se 
vzpomínkou na své nejbližší, kteří tu už nejsou. A nesmí na 
Štědrý večer viset prádlo. Jsou pryč doby, kdy byly doma děti, 
manžel a přicházeli také moji rodiče a já jsem po celodenním 
shonu, aby bylo vše připraveno, padala večer únavou. Teď si 
vychutnávám klid tohoto dne. Ochutnávám vánoční dobroty a i 
přes výčitky svědomí, že během Vánoc zase přibudu na váze. 
Večeřím sama doma přes pozvání všech mých tří dětí s vědo-
mím, že se na první svátek vánoční všechny sjedou ke mně se 
svými rodinami.  
2. Dostatek peněz do rozpočtu města. Pokud je jich dost, jako 
poslední roky, pak lze dokončit opravy a údržbu, které jsou ve 
městě potřeba. Stále je toho dost. Třeba dokončení kanalizace             
v části města, kde ještě není (kde bude nutná dotace, město 
však musí mít pravděpodobně svůj podíl). Těší mě započaté 
opravy kina a záměr v nich pokračovat. Konečně se začalo               
s opravami hřbitovních zdí. Doufám, že se podaří získat finance 
na opravu sklářského muzea. Je vypracován projekt opravy této 
krásné budovy a podána žádost o finance. Také by bylo potřeba 
opravit náš kostel. Vždyť nejde jen o církevní stavbu, ale o do-
vednosti našich předků. Také zde je podána žádost o finance               
s projektem.  
Snad vše v roce 2017 dobře dopadne. V upraveném městě se 
lépe žije.  
 
Pan Zbyněk Jech 
1. Jedním z vánočních zvyků je pouštění lodiček vyrobených              
z ořechové skořápky vlašského ořechu a svíčky v hlubší nádobě             
s vodou.  
U štědrovečerního stolu pravidelně prostíráme jedno místo na-
víc. Toto místo je vzpomínkou na ty, kteří nás opustili a už nikdy              
s námi u jednoho stolu nezasednou.  
Dodržujeme tradici, aby od štědrovečerní večeře nikdo nevstá-
val.  
Během 24. prosince odoláváme vůni vánočního cukroví i jídlu                 
v nabité ledničce. A to do té doby, než usedneme ke štědrove-
černí tabuli. Věříme totiž, že když se postíme, budeme zaslouže-
ně odměněni – uvidíme zlaté prasátko. A to i přesto, že jsme ho 
ještě nikdy neviděli.  
Z dalších tradic, které dodržujeme, je lití olova, krájení jablíček 
nebo políbení pod darovaným jmelím. 
2. Všem spoluobčanům bych chtěl popřát příjemné prožití vá-
nočních svátků, které budou naplněné radostí, štěstím, vnitřní 
harmonií a pohodou. Ať se vám v roce 2017 daří k vaší spokoje-
nosti. Městu co nejvíce spokojených občanů. Občanů, kteří jsou 
hrdi, že žijí právě v našem městě.  
 
Bc. František Kučera  
1. Vánoční čas, je období, které pro většinu z nás patří k nej-
krásnějším v roce. Čas klidu a pokoje, rozzářených dětských očí, 
čas dárků a radosti s pohodou. Ale Vánoce to nejsou jen dáreč-
ky a překvapení, ale především láska, porozumění a štěstí. 
Štěstí hlavně v tom, že jsme spolu. O Vánocích myslíme na ty, 
na kterých nám opravdu záleží. Jak tuto dobu prožijeme, záleží 
na každém z nás.  
Já Vánoce miluji úplně se vším všudy. Sejde se celá rodina, 
všechno je v klidu a v pohodě, navíc bydlíme v Kamenickém 
Šenově, takže máme snad vždycky bílé Vánoce. Vždy živý stro-
meček, většinou borovici, zdobíme večer 23. prosince. Ten den 
také ozdobíme okna, a pověsíme na lustry jmelí. Druhý den ráno 
lehce snídáme, většinou vánočku s čajem. Když jsem byl malé 
dítě, tak jsme se sourozenci čekali na zlaté prasátko. Nikdy jsme 
ho bohužel neviděli. Od brzkého rána koukáme na televizi. Miluji 
staré české pohádky a filmy. Hrozně si u těchto nostalgických 
pohádek a filmů odpočinu. K obědu si dáme jenom kuřecí polév-
ku. Po obědě přijdou moji rodiče s babičkou na kávu, čaj, cukro-
ví a chlebíčky. Když je venku vlídné počasí, tak jdeme na krát-

kou procházku. K večeři se vždycky všichni hezky oblečeme            
a usedneme ke svátečně prostřenému stolu. Celý dům naplní 
vůně jehličí, a dobrého jídla. Před večeří děti rozkrojí jablko,              
a hledají hvězdičku. Poté si popřejeme hodně zdraví a připijeme 
vermutem. K večeři máme zelňačku s uzeným masem, klobásou 
a houbami. Jako hlavní chod, kuřecí řízek, uzené maso, klobásy 
a bramborový salát. K vánočnímu nachystanému stolu usedá 
poslední manželka. Co se snažíme dodržet, je nevstávat od 
stolu, dokud všichni nedojí. Při večeři posloucháme české kole-
dy. Po večeři nanosíme dárky pod stromeček, já zazvoním na 
zvoneček a syn rozdává dárky. V 19.00 hodin jdeme k rodičům 
rozbalovat dárky, popíjet víno a pivo a poslouchat koledy. Někdy 
také odléváme olovo. Odcházíme před půlnocí. 25. 12. jezdíme 
pravidelně  k manželčiným rodičům, kde se sejdou všichni sou-
rozenci s dětmi na slavnostní oběd a na rozbalování dárků. Je to 
vždy příjemné a pohodové setkání čtyř generací.  
2. Našemu krásnému městu přeji jen šťastné a spokojené spolu-
občany a návštěvníky města. Slušné podmínky pro život, jako je 
bydlení, sportovní, kulturní a společenské vyžití a stávající nez-
devastovanou přírodu. Obecně bych si přál, aby se o Kamenic-
kém Šenovu hovořilo jako o místě pro spokojený život všech 
generací v každém ročním období. „Kamenický Šenov, místo               
s dobrou adresou “.  
 
Pan Petr David 
1. Každoročně se snažím zdárně vypořádat s předvánočním 
shonem. Ne vždy se to podaří podle mých představ, ale vždy si 
najdu čas na setkání s přáteli a kamarády na naší tématické 
„besídce“ plné dárečků a překvapení v předvečer Vánoc. Je to 
pro nás všechny krásná tradice. Vždy se držíme hesla: „Nejlepší 
dárek je ten, který člověk druhému vyrobí sám“. 
Štědrý den většinou prožívám v klidu při zdobení stromečku, 
porcování kapra, stavění Betléma, sledování pohádek. Samo-
zřejmě nesmí chybět procházka s návštěvou všech blízkých                
na hřbitově. Jsem velice rád, že večer mohu trávit se svými nej-
lepšími přáteli. První svátek vánoční se s kamarády ze sboru 
sjíždíme do Horní Libchavy, kde při ranní mši svaté zpíváme 
oblíbené koledy, poté posedíme u vánočky a dalších dobrot              
a klábosíme o všem možném. Druhý vánoční svátek i s dalšími 
členy sboru odjíždíme na náš vánoční koncert do Hradce Králo-
vé, kde je pracovně vytížen náš pan sbormistr. 
Rozhodně je pro mě vánoční čas prostorem k aktivnímu odpo-
činku a setkávání s celou rodinou a mnoha dobrými přáteli. 
2. Milí Šenováci, do nového roku Vám všem přeji především 
zdraví. Dále pak, abyste byli obklopeni samými dobrými lidmi, se 
kterými se rádi uvidíte nejen v práci, abyste neztráceli chuť zají-
mat se o dění nejen v našem městě, aby Vám nikdo neotravoval 
život všelijakými hloupostmi a malichernostmi. A když se Vám 
toto nesplní, alespoň si zpívejte. Věřte, že to pomáhá.   
 
Paní Martina Pajerová 
1. Vánoční čas se snažím trávit s rodinou a přáteli. Patří k tomu 
stromeček, pohádky, procházky a dobré jídlo. Jediným tradičním 
zvykem, který se snažím dodržovat, je pouštění lodiček.  
2. Našemu městu bych v novém roce přála co nejvíce spokoje-
ných a akčních obyvatel, kteří v něm rádi bydlí. Dále pak vyrov-
nanost, zdraví a také co nejdříve zrekonstruované sklářské mu-
zeum plné návštěvníků. A všem přeji v roce 2017 hlavně zdraví.  
 
Paní Miroslava Kramářová 
Vážení spoluobčané, přeji nám všem do nadcházejícího roku 
mnoho zdraví, domácího štěstí a spokojenosti v práci. Přeji nám, 
aby bylo v létě léto, v zimě zima, na jaře hodně mláďat a na pod-
zim mnoho hub. Abychom se my dospělí mohli při všech těch 
nepříliš optimistických zprávách bavit dál hlavně o počasí. Dě-
tem přeji, aby věřily na Ježíška a aby měly radost nejenom z 
dárků, které se dají rozbalit, ale i z těch, které se dají prožít. 
Nám zastupitelům přeji šťastnou ruku při výběru pouze rozum-
ných projektů ke zvelebení města, abychom měli společnou vůli 
a řeč.  

(Pokračování ze stránky 3) 
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REQUIEM  
 V sobotu 12. listopadu se náš kostel sv. Jana Křtitele do po-
sledního místa zcela zaplnil posluchači ke Vzpomínce na hudeb-
níky a pěvce Českolipska, na J. M. can. Stanislava Bebičku, Op     
a J. M. can. Alexeje Baláže, Op. 
 Na programu bylo Requiem d-moll Wolfganga Amadea Mo-
zarta, účinkoval Severočeský filharmonický sbor Česká Lípa – 
Liberec, komorní orchestr sestavený při příležitosti vzpomínkové-
ho setkání, dirigoval Josef Zadina. 
 Dokonalé provedení Mozartova díla v prostředí našeho krás-
ného kostela, možnost sledování latinského zpěvu v tištěném 
českém překladu, který byl k dispozici, skoro již předvánoční čas, 
to vše jistě potěšilo každého návštěvníka této akce, soudě podle 
příznivých ohlasů a pochval. Od Severočeského filharmonického 
sboru, jehož jsou členy i občané našeho města, jsme vždy věděli, 
že očekávání úžasného hudebního zážitku nás na dlouhou dobu 
příjemně prostoupí. Za takovými výkony je však plno tvrdé a těž-
ké práce. Proto jsme oslovili pana Petra Davida, pěvce sboru               
a zastupitele našeho města, aby nám pověděl trochu více o tom-
to jeho krásném koníčku. 
„Ano, je to vlastně koníček, nejsme profesionálové a volný čas 
věnujeme této své zálibě. Mnozí z nás toto bereme také jako 
určitou službu, kterou s radostí plníme.“  
 Jak to vlastně funguje? Do sboru se může přihlásit kaž-
dý, nebo vyhlašujete konkurz? Jak ty ses ke zpívání dostal? 
„Přímo mě oslovila paní učitelka Hana Drozdová, jako žák zá-
kladní školy jsem k ní a paní učitelce Haně Svobodové chodil            
do sborového zpěvu. Když mně potom bylo 18 let, tak jsem přijal 
Hančinu nabídku a od roku 1987 jsem ve sboru u pana Zadiny 
zůstal natrvalo. Sbor tehdy již existoval osm let pod názvem Čes-
kolipský komorní sbor.  

 Zabýváme se pouze duchovní hudbou. Nábor nových členy 
probíhá nepravidelně, já jsem třeba na takový malý nábor přišel, 
když chyběly tenory. Pan Zadina si mě během rozezpívání posle-
chl a posadil mě do tenoru. V nynější době je ve sboru 35-40 
pěvců. Mívali jsme i sedmdesát pěvců, jenže někteří byli jen do 
počtu, jiní nebyli ochotni tvrdě na zkouškách pracovat tak, aby-
chom zvládli tak náročný repertoár, jako je například Mozartovo 
Requiem, které máme mimochodem v repertoáru více než deset 
let. Pokud ho chceme precizně provést a uzpívat, tak je třeba 
plný výkon každého pěvce. 20 až 24 dam a 10 až 12 pánů, to je 
počet, ve kterém jsme schopni podat solidní výkon a dílo pěvecky 
zvládnout. Předcházely tomu měsíce tvrdého nácviku, ale               
i v současnosti na něm stále pracujeme, Mozarta cizelujeme na 
takových detailech, o kterých se nám před pár lety ani nezdálo. 
Úroveň, kterou po nás pan sbormistr vyžaduje, je vysoká. Ne-
chce, abychom zpívali hrdelní tóny, tvrdošíjně vyžaduje oddělo-
vání samohlásek v textu, požaduje kvalitní posazení hlasu, pě-
veckých požadavků je velké množství, ale nese to ovoce. Pocho-
pitelně je znát výpadek každého pěvce. Pokud třeba ubude hlas 
jednoho tenora, je to potom dřina dílo uzpívat a je to pochopitelně 
znát na zvuku.  
 Při účinkování býváme postaveni podle čtyř základních sku-
pin. Postupně podle hlasových skupin soprán, alt (ženské hlasy), 

tenor a bas (mužské hlasy). Stojíme v uskupení svého hlasu vět-
šinou ve dvou nebo třech řadách za sebou, abychom vytvořili 
jednolitý zvuk, lépe se tak vzájemně podpoříme. Výhodou Mozar-
tova Requiem je, že nedělí jednotlivé hlasy. Jsou tu pouze 
čtyřhlasy.  
 V posledních sezonách vystupujeme také s operním sborem 
a orchestrem divadla F. X. Šaldy Liberec. Společně jsme účinko-
vali s nastudováním Requiem Antonína Dvořáka v divadle F. X. 
Šaldy v Liberci, dále spolupracujeme na Dvořákově oratoriu Sva-
tá Ludmila s libretem Jaroslava Vrchlického. S tímto dílem jsme 
účinkovali kromě libereckého divadla také v Hejnicích, Staré Bo-
leslavi, v Chrámu sv. Víta, Václava a Vojtěcha v Praze, v Hradci 
Králové, Olomouci, Turnově a Znojmě.  
 Pro nás všechny je sborový zpěv v uvozovkách řečeno koní-
ček. Jsme zapálení amatéři, kteří si troufnou i na díla, která u nás 
zpívají jen profesionální sbory. Je fakt, že je nemůžeme zpívat 
sami, musíme vždy s někým spolupracovat. Není nás tolik hlavně 
proto, že ne všichni tu dřinu a usilovnou práci, kterou po nás pan 
Zadina chce, jsou schopni přijmout, vydržet a ještě to předat 
v jeho jasné představě. Ví, co je potřeba a jak je to potřeba dělat. 
Zaujetí pro výkon vyžaduje asi nejvíce, apeluje na nás, abychom 
se zpěvu plně věnovali. Jinak to prostě nejde. Prostě do nás tu 
notovou gramotnost a znalost díla doslova „nabuší“ – během ne 
příliš častých, ale o to intenzivnějších zkoušek. Na zkouškách 
musíme zpívat naplno, na generálce také. Například v den še-
novského koncertu jsme zpívali od 13 do 15 hodin, pak jsme se 
přesunuli do kostela, tam jsme krátce vyzkoušeli akustiku prosto-
ry, vyřešili posazení orchestru a postavení sboru a potom ve 
školní aule probíhala cca devadesátiminutová generálka. Teprve 
po této usilovné dřině jsme v 18 hodin nastoupili v kostele na 
Requiem. Byl to veliký zápřah na hlasivky a Mozart, ten se nedá 
ošidit! Myslím, že se koncert líbil, soudě podle kladných reakcí 
lidí, kteří byli nejen z Kamenického Šenova, ale přijeli i z České 
Lípy, České Kamenice, Polevska, Nového Boru a dalších míst. 
O sborovém zpěvu by se dalo hovořit další hodiny a hodiny, tak 
snad někdy příště po dalším našem koncertu v Kamenickém 
Šenově…“ 
 A ještě k zážitkům návštěvníka a posluchače. Je krásné se 
nechat pomalu vtahovat do magického světa geniálního skladate-
le. Posluchač se začíná viditelně jakoby skládat do sebe, přivře-
né nevidoucí oči zabodnuté do jediného místa. Každý si v tomto 
kouzelném světě najde a potká své ztracené milované. Člověk se 
na dlouhou chvíli dokonale ztratí z tohoto někdy trudného světa. 
Odnepaměti se říká, že skladatelův genius vtáhne posluchače do 
světa andělů. Z tohoto čistého světa se vrátíme očištěni a napl-
něni smířením. A to vše díky zážitku z krásné hudby a zpívání. 
Pak se člověk moc nermoutí při míjení opuštěné a studené fary, 
kde bude už navždy chybět vlídný a žehnající hlas pana faráře 
Bečičky.  
 Cestou z kostela v nás odeznívá chmurný a rmoutící dušičko-
vý čas a pomalu přichází advent a krásné čekání na Vánoce. 

Milena Kramářová 
Drahomíra Liptáková 
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SONOW v roce 2016 – bilance  
 Spolek SONOW má za 
sebou 11. rok své činnosti. 
Nás, jeho členy, drží pohro-
madě nejen společné ideály 
(“za Šenov krásnější“), ale 
také přátelství. A ta přátel-
ství považujeme za stejně 
cenná, jako jsou hodnoty, ke 
kterým se hlásíme. Vážíme 

si spolupráce s farností KŠ a s Městem. Důležitá je pro nás 
podpora od lidí, kteří nám své uznání vyjádřili slovy, skutky, či 
příspěvkem do kasičky. No a nejcennější jsou pro nás naši me-
cenáši, sponzoři. Aristokraté ducha, kteří víru v to, co děláme,     
a v nás, vyjádřili výraznější částkou. Jinou kategorií jsou institu-
ce, které nás podporují. V letošním roce to byl Česko-německý 
fond budoucnosti a Nadace Preciosa. Zásadní podíl na letošní 
bilanci má Spolek přátel KŠ z Rheinbachu. Letošní rok jsme 
přišli o člověka, díky němuž jsme “vyrostli“ v dospělou instituci – 
otce Bečičku. On nám dal v našich počátcích důvěru a svěřil 
nám Starý hřbitov. Administrátor farnosti, pan Šuda, na tento 
svazek důvěry navázal a spolupráce pokračuje. Toho dokladem 
je i to, že SONOW má od letoška patronát nad prácheňským 
kostelíkem, ve kterém se (naše Prácheňská sekce) staráme                
o úklid a větrání. 
 Noc kostelů se letos uskutečnila pouze v šenovském koste-
le. Zazněly při ní tóny marimby. Na Práchni s Nocí kostelů počí-
táme opět příští rok. Tuto akci pořádá SONOW spolu s farností 
a Městem (v libovolném pořadí).  
 Dušičky na Starém hřbitově byly letos po letech opět pro-
věrkou naší morálky. Počasí bylo tentokrát více než dušičkové: 
pršelo, foukalo. V 17 hodin jsme si řekli, že to nemá smysl, že 
to balíme, ale že svíčky alespoň symbolicky přeci jen zapálíme. 
No, a než jsme je zapálili, tak se vyčasilo a lidé přišli. Jen se 
nepovedlo promítnout na věž medailonek šenovských farářů, 
kterým jsme chtěli připomenout i našeho zesnulého pana fará-
ře. To bychom ale rádi napravili při jiné příležitosti.  
 Lípa Musica není sice naše akce, ale po koncertu skleně-
ných harmonik SONOW s Městem zajistil prohlídku kostela, 
jeho věže a Starého hřbitova, doprovázenou výkladem. Přes 
poměrný chlad se jí zúčastnilo cca 20 vytrvalců.  
 Advent v prácheňském kostele vynechám, protože teprve 
bude a pojednává o něm jiný článek v tomto čísle. 
 Restaurování bočního oltáře sv. Antonína Paduánského 
v šenovském kostele bude letos do konce roku dokončeno.  
Jeho obnovu dotuje Ministerstvo kultury a farnost. Sonow se 
také podílí na přípravě obnovy fasády kostela. Je podaná žá-
dost o dotaci a doufáme, že Šenov uspěje. 
 Křížek U křížku byl sice dokončen už r. 2014, ale krátce po 
dokončení se stal “obětí“ autonehody. Naštěstí se obešla bez 
ztrát na životě či zdraví. Škody byly “jen“ materiální a morální. 
Drahá rekonstrukce byla zaplacena částečně z povinného ruče-
ní pachatele, ovšem zbytek doplatilo Město z našich peněz. 
Křížek by měl být osazen do konce roku.  
 Úprava okolí křížku ve Smetanově ulici není stále zcela 
dotažená do konce. V dubnu jsme ke křížku dosázeli 3 jabloně 
historické odrůdy Bozkovské červené. Ujaly se a prosperují. Co 
je ale nedořešeno, je neupravenost terénu. Firma, která dělala 
regulaci potoka, která terén upravit měla, to neudělala (možná 
to po ní ani nikdo nechtěl) a pro nás je to velké sousto. Snad se 
to podaří dořešit příští rok s pomocí Města a jeho techniky.  
 Restaurování kříže z mostu začalo už loni a letos bylo 
dokončeno. Kříž je osazen u paty mostu v Janurově parku. Na 
jeho obnovu přispělo Město. Kříž byl, zdálo se, nenávratně ztra-
cen, ale díky souhře šťastných náhod a šikovnosti restaurátorek 
H. Novákové a E. Míčkové je opět v původní podobě.  
 I. etapa Záchrany Starého hřbitova je u konce. Na Starém 

hřbitově přibyly 4 restaurované náhrobky. U náhrobku Clementi-
ne Conrath chybí ještě osadit plechový baldachýn, ale ten bude 
do konce roku hotový. Na jaře se ještě udělá revize po zimě a 
doretušují se tmely, které barevně přes zimu vyzrají. Práce byly 
náročnější, než jak se to jevilo po restaurátorském průzkumu. 
Kamenné materiály byly v daleko horším stavu  a tak bylo zapo-

třebí mnohem více chemického zpevňovače a času na zpevně-
ní. Se všemi nástrahami si však tým restaurátorky E. Míčkové 
poradil. Tento projekt jsme mohli uskutečnit díky partnerství             
a finanční spoluúčasti Spolku přátel KŠ z Rheinbachu a farnosti 
KŠ, dotaci Česko-německého fondu budoucnosti a Nadace 
Preciosa, darů M. Macháčka a P. Duchoně, sbírky ZŠ K. Šenov 
a díky mnoha dalším drobnějším přispěvatelům. V létě se usku-
tečnila společná česko-německá brigáda – restaurátorský 
“vorkšop“, s kterou nám pomohl Spolek přátel Rheinbachu          
a Město. Také se povedlo navázat spolupráci s chlapci 
z výchovného ústavu, kteří nám pomohli hřbitov uklidit. Doufám, 
že příští rok budeme ve spolupráci pokračovat.   
   
 Tak to je vše. Málo nebo moc? Když jdu Šenovem, mám 
pocit, že toho je málo, že to není vidět. Ale děláme, na co má-
me (síly a peníze). A věříme, že můžeme být těmi “našimi“ kříž-
ky inspirací pro Ty, kteří řeší podobu veřejných prostor mezi 
nimi, ale také podobu svých plotů, zahrad, domů… Cíl je 
v našem společném zájmu, v zájmu všech Šenovanů: udělat ze 
Šenova “dobrou adresu“. Nemusí to jít rychle, ale alespoň 
k tomu směřovat. Tak, jako se to vede České Kamenici, Krásné 
Lípě, Novému Boru. 
 

Hezké svátky přeje spolek SONOW a R. Vácha 

 

Restaurátorka Hanka Nováková s kolegou osazují křížek u mostu. 
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KOSTEL SV. VAVŘINCE - PRÁCHEŇ  
(církevní akce i akce pro širokou veřejnost)  

 První písemná zmínka o vsi Prácheň je z roku 1673. 
Prácheň byla součástí panství Česká Kamenice, které patřilo 
rodu Kinských. V letech 1780–1781 byl na Práchni v pozdně 
barokním slohu postaven farní kostel svatého Vavřince 
(posvěcen byl 30. září 1781). Stavba jeho zvonové věže byla 
dokončena až v roce 1853. Od roku 2008 je kostel chráněn jako 
kulturní památka České republiky.  
 Ve spolupráci s Římskokatolickou farností Kamenický           
Šenov uspořádal na Práchni spolek SONOW v květnu loňského 

roku Noc kostelů, která se setkala s velkým zájmem veřejnosti, 
a do kostela zavítala i výprava návštěvníků z Lužice. Po letošní 
přestávce se příští rok do našeho kostela tato akce vrátí              
(9. června 2017), opět s bohatým kulturním programem.  
 V letošním roce se v prácheňském kostele z církevních akcí 
uskutečnila 7. srpna 2016 Svatovavřinecká pouť, které se           
zúčastnili i rodáci z Německa. Dále byla 1. listopadu Dušičková 
pobožnost, po které, po společné modlitbě, kněz Mgr. Rudolf 
Repka vykropil a požehnal svěcenou vodou hroby na prácheň-
ském hřbitově, pro pokoj duší zesnulých.  
 V letošním roce Vás ještě můžeme pozvat na dvě adventní 
kulturní akce: vokální koncert kapely The Lusatian Grass 
(Lužická tráva) v sobotu 17. prosince 2016 od 18:00 hodin. 
Přijďte si poslechnout hudbu, inspirovanou americkou lidovou 
muzikou, bluegrassem a černošskou duchovní hudbou - gospe-
ly.  
 V roce 2015 zde poprvé zazněl Vánoční koncert dětí z MŠ   
a ZŠ Prácheň. Do nádherně vánočně vyzdobeného kostela 
tehdy přišlo hodně návštěvníků, a nejen rodičů. Letos se kon-
cert opět uskuteční v úterý 20. prosince 2016 od 16:00 hodin. 
Doufáme, že se i tentokrát kostelík zcela zaplní a vznikne tak 
pěkná předvánoční tradice.  
Všichni jste srdečně zváni!  
 

Za o. s. SONOW  P. Hanoldová a V. Vrabcová - Prácheň 
foto V. Vrabcová  

 4. 11. a 5. 11. se v Kamenickém Šenově odehrálo výročí 
kina Hvězda, které oslavilo devadesát let formou filmového fes-
tivalu. Kino původně sloužilo nejen k promítání filmů, ale záro-
veň i jako divadlo. V současné době svůj účel bohužel neplní 
především z důvodu, že neprošlo digitalizací.  
 Na oslavy dorazil i vnuk samotného architekta kina Leo 
Kammela – rakouský režisér Bernhard Kammel, který si prohlé-
dl město a jeho blízké okolí a pobesedoval s diváky po promítá-
ní svého filmu Die Tochter. Šenovské kino dostalo k narozeni-
nám od města nové schody, jejichž obnova nedávno skončila. 
Byl také pořízen nový dataprojektor, aby se mohly promítat fil-
my.  
 Oslavy začaly již od pátečního rána, kdy bylo připraveno 
pásmo pro děti školou povinné a mateřské školky. Pro veřejnost 
byly v pátek připraveny filmy Vražedné pochybnosti, tento se 
celý natáčel v Kamenickém Šenově a jeho blízkém okolí, Lída 
Baarová, Die Tochter a nakonec Padesát odstínů šedi.  
 Filmový maraton pokračoval i v sobotu – již od 10. hodiny 
byl promítán především pro děti film Kung-Fu Panda, následo-

valo Léto s kovbojem, Postřižiny a Pelíšky. Na ty navázala hlav-
ní herečka filmu paní Simona Stašová zhruba hodinovou zábav-
nou besedou s občany Kamenického Šenova. Oslavy zakončo-
val film Samotáři.  

Bc. Kateřina Löwyová 

90. výročí kina Hvězda  

Skleněný Slavíček 2016 
 V sobotu 12. listopadu 2016 od 14 hodin se v kině Hvězda 
konala již tradiční pěvecká soutěž Skleněný Slavíček. Letos se 
Skleněného Slavíčka pokusilo získat 36 zpěváků 
z Kamenického Šenova a blízkého okolí. Děti byly rozděleny do 
čtyř kategorií a každá kategorie byla rozčleněna na zpěváky ze 
základních škol a na ty, co zdokonalují svůj hlas v základních 
uměleckých školách. 
 Celým odpolednem nás provázel moderátor pan Petr 
Kožíšek, který s každým soutěžícím udělal krátký rozhovor,               
a uváděl i zajímavé hosty – např. vystoupení dětí z tanečního 
oboru ZUŠ Česká Kamenice a tanečního kroužku ZŠ 
Kamenický Šenov, hra na klavír sester Jaškových či vystoupení 

porotce pana Jana Jeremiáše Jecha. V každých osmi kate-
goriích vybírala porota nejzajímavější zpěváky, kteří byli odmě-
něni skleněným Slavíčkem z produkce SUPŠS z Kamenického 
Šenova a taškami s cenami od sponzorů – Thome Lighting 
s.r.o, Tomáš Tůma, Elektrowin, Marius Pedersen, OBIK, 
Lékárna u Hedviky. 
  Jednotlivé soutěžící hodnotila odborná sedmičlenná porota, 
z nichž někteří i sami vystupovali, ve složení: starosta města KŠ 
– Bc. František Kučera, místostarosta města KŠ – Zbyněk Jech, 
starosta obce Prysk - ing. Jan Sviták, začínající zpěvák             
a muzikálový herec - Jan Jeremiáš Jech, Mgr. Miloslava Rozsy-
palová, Mgr. Tereza Jeřábková a čestný člen poroty Jaroslav 
Střelka. 

(Pokračování na stránce 8) 
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 Celá soutěž trvala necelé čtyři hodiny. Velký dík proto patří 
jak porotcům, kteří byli po celou tuto dobu pozorní a neúnavně 
bodovali jednotlivé soutěžící, tak moderátorovi Petru Kožíškovi, 
který byl pohotově připravený na každou situaci. Dík dále patří 
Jakubu Bendlovi, který ozvučil celou akci a p. Chodůrové za 
možnost občerstvení ve foyer kina Hvězda, odvážným 
zpěvákům, rodičům a pedagogům, kteří své svěřence připra-
vovali na soutěž. V neposlední řadě bych ráda poděkovala              
i všem zaměstnancům městského úřadu, kteří se podíleli              
na několikadenních přípravných pracích. 
 Budeme se těšit na příští ročník této pěvecké soutěže! 
 
ZŠ 1.KATEGORIE POŘADÍ 
Mimi Saša Vince   1 
Anna Hornová   2 
Ondřej Duda    3 
 

ZUŠ 1. KATEGORIE POŘADÍ 
Barbora Filipová   1 
Natálie Jandíková  2 
Lucie Bláhová   3 
 
ZŠ 2. KATEGORIE POŘADÍ 
Michaela Machová  1 
Natálie Doxanská  2 
Michaela Kočková  3 
 
ZUŠ 2. KATEGORIE POŘADÍ 
Tereza Šachová   1 
Khuslen Surenkhorloo 2 
Kateřina Němečková       3 
 
ZŠ 3. KATEGORIE POŘADÍ 
Natálie Gergelová       1 
Julie Maněnová   2 
Nikola Levkovičová       3 
 
ZUŠ 3. KATEGORIE POŘADÍ 
Tereza Matiášková       1 
Michaela Sedláčková      2 
Anna Blažková   3 
 
ZŠ 4. KATEGORIE POŘADÍ 
Dana Ondráčková  1 
Ester Nikodémová  2 
Alžběta Růžičková  3 
 
ZUŠ 4. KATEGORIE POŘADÍ 
Anežka Soukalová  1 
Alžběta Ludvíková  2 
Adéla Kučerová   3 
 

Bc. Kateřina Löwyová 

(Pokračování ze stránky 7) 

Ranní ptáče dál doskáče aneb cesta za růžovým míčem  
 Co mají společného velká města jako Vídeň, Bratislava, 
Hradec Králové, Pardubice a reprezentační družstvo žen ČR? 
To, že 22. října v prvním turnaji Středoevropské ligy v Bratislavě 
všichni narazili na družstvo z Kamenického Šenova. Ano, popr-
vé jsme se s kin-ballem opravdu podívali za hranice naší země. 
Poprvé taky nastoupili naši dospělí. Na turnaji se sešlo celkem 
7 družstev v kategorii mix, potkali se tak navzájem všichni               
zúčastnění.  
 Jak vypadala naše cesta v číslech? Ranní budíček 2:30, 
odjezd ze Šenova ve 3 ráno. Naše skupina čítající 9 lidí            
a 2 auta ujela celkem 920 km během 36 hodin. Porovnali jsme 
si záda na nejrychlejším motokrosu v Evropě. Ano, dálnice D1. 
Popsali bychom ji asi těmito slovy: Kdo jinému jámu kopá, dá 
mu tam alespoň značku se smajlíkem a nápisem „Musíme to 
opravit.“ Turnaj v Bratislavě začíná v 10 hodin. My parkujeme             
u haly v 9:50, zároveň s informací, že nás čeká hned první zá-
pas. Nebyl čas ptát se, kdo je kdo. Rozkaz zněl jasně. Jít na to.  
 Hradec a Vídeň se do nás pustili hned od začátku. Po počá-
tečních rozpacích jsme kupodivu začínali zjišťovat, že se sou-
peři dokážeme docela držet krok. Druhé místo z 1. zápasu,              
o hodinu později opět krásné druhé místo v utkání s týmy z Bra-
tislavy a reprezentačním družstvem žen ČR. A světe div se, ze 
třetího utkání jsme vytěžili opět druhé místo. Výsledné body               
z vyrovnaného turnaje nás vynesly až na úžasné čtvrté místo.               
 O bod před námi skončila reprezentace žen, která je v tech-
nice hry zatím mnohem výše než my. Vítězství získal tým kin- 
ball Pardubice před Kin-ball Bears Bratislava. Úžasné byly                   
i vložené zápasy mužských reprezentačních družstev.  

Naše počáteční plány na boj o předposlední místo se změnily               
v nádhernou „bramborovou medaili“. Skvělý pocit z týmového 
výkonu.  
 Odpoledne nás čekal pěší výlet tramvají do centra Bratisla-
vy, kde jsme v rámci zahraniční exkurze podnikli krátkou pro-
cházku od Bratislavského hradu ke Slovenskému národnému 
divadlu. Zde se prodávaly opečené zemiaky. My jsme nepohrdli 
a 4. místo oslavili jako správní Češi – jídlem, konkrétně         

(Pokračování na stránce 9) 
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INFORMACE  Z  RADNICE  

konzumací místních brambor se solí.  
 Jaká poznání nám přinesla tato zahraniční cesta? Ve 3 ráno 
je v Šenově opravdu velká tma. V 5 ráno není v Boleslavi ote-
vřená benzínová pumpa, kde by prodávali kafe. Naši chlapi jsou 
do vysílačky ukecaní. Na Slovensku se zelí maskuje pod krycí 
název kapusta. Český míč je zde překřtěn na ľoptu. Už víme, 
kdo z nás je koroptev týmu, ale také to, že hokejisté Karlových 
Varů mají mezi sebou fešáky (Alespoň podle ženské části naše-
ho zájezdu.). Konečně máme snímek s Bratislavským hradem, 
větší radost však má většina z fotografie s růžovým míčem. 

Jsme nadšeni, že Kamenický Šenov uspěl ve Středoevropské 
konkurenci.  
 Kdo vlastně tentokrát reprezentoval Šenov? Benedikt,      
Jordák, Kladivo, Kladivová, Kodeš, Piszczorová, Pýchová                
a Vaňková. Atmosféru turnaje okusila i Skalická. Najdete nás 
všechny  u růžového míče. Další díl tohoto sportovního příběhu 
se blíží – 3. prosince v Brně. Snad navážeme na podařený za-
čátek.  
 Příjemný zbytek roku 2016 a mnoho úspěchů v roce násle-
dujícím všem přejí členové týmu Kin-ball Kamenický Šenov.  

Petr Kladivo 

(Pokračování ze stránky 8) 

 Dne 25. 5. 2015 rozhodlo zastupitelstvo Města Kamenický 
Šenov o zřízení městské policie s účinností k 1. lednu 2016. Po 
nezdařeném výběrovém řízení počátkem roku 2016 se výkon 
služby oddálil. První strážník nastoupil do výkonu služby až dne 
1. 7. 2016. Další strážníky v tomto případě čekatele se podařilo 
získat až k 17. 10. 2016. Oba nastoupili dne 31.10.2016             
do školicího střediska v Mělníce. Další strážník - čekatel              
nastoupil dne 1. 11. 2016 a již je též účastníkem školení. Stráž-
níci – čekatelé musí v polovině měsíce prosince absolvovat 
zkoušku z odborné způsobilosti před komisí MV ČR v Praze. 
Pokud strážníci - čekatelé při zkoušce uspějí, budou v Kamenic-
kém Šenově sloužit celkem čtyři strážníci.  
 Zatím to vypadá, že bude uzavřena veřejnoprávní smlouva    
s obcí Prysk, která má o naše služby velký zájem, a tak bychom 
sloužili i na území obce Prysk.  
 Zde sloužící strážník navštívil v průběhu výkonu služby opa-
kovaně mateřské a základní školy a s vedením škol bylo dohod-
nuto, že provede besedy pro děti. Pro ročníky osmých a devá-
tých tříd základní školy je připravena přednáška ke zvyšování 
právního vědomí a totéž platí pro žáky 1. ročníku SUPŠS v Ka-
menickém Šenově.  
 Strážník, pokud má ranní službu, chodí pravidelně kontrolo-
vat přechod pro chodce u základní školy. Děti i řidiči vše plní dle 
předpisů, a tak se nikomu nic nestalo. Je potřeba upozornit 
rodiče i děti, že v případě náledí je velice nebezpečný příjezd 
vozidel ve směru od Práchně.  
 Strážník také kontroluje u hřbitova, kostela, v parku a na 
jiných místech, zda zde děti nekouří. Již byli tři výtečníci chyce-
ni. Také bylo zjištěno, že některé děti si kupovaly kusovky ciga-
ret v prodejně U Draka. Prodejci bylo důrazně připomenuto, 
jaké jsou u nás zákony. Pevně věřím, že se to opakovat nebu-
de. A pokud ano, postih bude hodně tvrdý.  
 Za dobu od 1. 7. 2016 do 31. 10. 2016 řešil strážník celou 
řadu přestupků ve veřejném pořádku, občanském soužití                 
a v dopravě. Plnil úkoly vyplývající z místních záležitostí veřej-
ného pořádku. V součinnosti s POLICIÍ Nový Bor se podílel na 
zabezpečení dvou kulturních akcí, a to Umělecká Panská skála 
a 160. výročí založení Střední umělecké průmyslové školy. Dále 
zajišťoval průběh voleb ve spolupráci s městským úřadem.  
I v tomto případě nedošlo k narušení veřejného pořádku.  
 Jaké za tu krátkou dobu vidím jako strážník nešvary v cho-

vání některých občanů? Kamenický Šenov je krásné město,               
v sezóně turisticky hojně navštěvované místo. Musel jsem řešit 
celou řadu „černých skládek“. Občané posekají trávu nebo kles-
tí, místo aby je zdarma odvezli do sběrného dvora, vytvoří 
skládku. U kontejnerů nahromadí nábytek, lednice a jiné vyba-
vení domácností. Ptám se proč?  Vždyť máme sběrný dvůr. Jak 
to pak vypadá ve městě, když tyto skládky nacházíme od pro-
dejny na Práchni až po Huťskou.  
 Také byste si měli uvědomit, že v celém Kamenickém Šeno-
vě je zóna zákazu stání nákladních vozidel nad 3,5 tuny a tudíž 
zde na veřejných prostranstvích tato vozidla nemohou parkovat. 
Je fakt, že se situace markantně zlepšila, a to po opakovaných 
výzvách řidičům, kteří zákazu nedbali.  
 Nešvar, který se zde vyskytuje nejhojněji, se týká silničního 
provozu na místních komunikacích při parkování vozidel. Vy, 
řidiči motorových vozidel, parkujete v protisměru jízdy anebo na 
chodníku. Zatím strážníky zjištěné přestupky byly řešeny s řidiči 
pouze domluvou, ale i tato doba pomalu končí. Parkování               
v protisměru jízdy je m. j. i neřidičské. Při odjezdu vozidla nevi-
díte do zrcátka a může dojít k dopravní nehodě. Také byste si 
měli uvědomit, že vozidlo bez registrační značky, i když je znač-
ka v depozitu na odboru dopravy, nesmí parkovat na veřejných 
komunikacích. Musí být na dvoře, v garáži apod.  
 Vím, že tady policejní oddělení již dlouho nepůsobí a totéž 
platí i o výkonu služby strážníků městské policie. Musíte si na 
nás zvyknout a vyvarovat se přestupkům, abychom vás nemu-
seli řešit v přestupkovém řízení.  
 Co se týče venčení psů, množí se stížnosti občanů na kále-
ní psů, resp. na psí exkrementy, které po vašem miláčkovi            
nesbíráte, i když na mnohých místech jsou umístěny sáčky               
na psí exkrementy. Kde se to děje nejvíce, je Huťská, Pískovec 
a Prácheň. Jedná se o znečišťování veřejného prostranství, a to 
je dle zákona o přestupcích přestupek.  
 Prostě jsem tady a chtěli bychom s Vámi vycházet v dobrém 
slova smyslu s cílem, aby naše město bylo čisté a krásné.  
 Příště zase o dalších věcech, událostech, zajímavostech             
a zejména o rozvoji městské policie v našem městě.  
 

Srdečně Vás zdraví strážník Josef Vlasák  

Městská policie a zajištění pořádku ve městě 

Usnesení ze zasedání č. 17 Zastupitelstva města Kamenický Šenov  
31. října 2016 ve vzdělávacím centru  

Přítomni: David P., Hovorka E., Jech Z., Ing. Knie H., MUDr. 
Kramářová M., Bc. Kučera F., Kypusová L.,  
Marek J., Mgr.Pajerová M.,Bc. Půček P., Prousek P.,Šimůnek 
J.,Třešňák M.,  

Omluveni: Och V., Vičan A.,  
Ostatní: Ing.Antoniacíová M., Bártl M. Dis, Ing. Fridrichová J., 
Ing.Svitáková Š., Mrázková K.,  
Zapisovatel: Jarošová J.,  
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17.1/2016 Zastupitelstvo města bere na vědomí:  
17.1/1/2016 zprávu předsedy kontrolního výboru o trvání úkolů - 
zaslána společně s materiály  
4.3/1/2015 ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy na pro-
deje, nákup a převod pozemků u bodů  
4.2/5/2015- 4.2/23/2015 (4.2/23/2015.čeká se na podpis viz. 
zápis) → bod trvá  
9.3/1/2015 ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy na pro-
deje, nákup a převod pozemků u bodů  
9.2/8/2015- 9.2/23/2015 (9.2/10a11/2015 – spis byl předán 
právničce viz. zápis) → bod trvá  
10.3/1/2015 ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy          
na prodeje, nákup a převod pozemků u bodů  
10.2/6/2015- 10.2/9/2015 (čeká se na kolaudaci) → bod trvá  
10.3/2/2015 ZM ukládá starostovi vyzvat písemně sdružení             
NA VÝSLUNÍ, k předání prvků a staveb v areálu „Křížové ces-
ty“, na pozemku města p. č. 602/9. Termín: do 30. 04. 2016 → 
situace je beze změny, dle sdělení p. starosty p. …….. nerea-
guje → bod trvá  
13.3/3/2016 ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy                
na prodeje, nákup a převod pozemků u bodů  
13.2/11/2016 - 13.2/16/2016 bod 13.2/14/2016 čeká na zaměře-
ní  
13.3/4/2016 ZM ukládá RM nechat zveřejnit záměr prodeje BJ 
č. 5. v bytovém domě č. p. 186, Prácheň,  
za těchto podmínek:  
- prodej minimálně za odhadní cenu tj. 145.810Kč  
- způsob prodeje obálkovou metodou, kdy budou obálky rozle-
peny na jednání ZM  
- nemovitost bude prodána nejvyšší doručené nabídce → splně-
no  
13.3/5/2016 ZM ukládá RM nechat zveřejnit záměr prodeje   
objektu č. p. 51 nám. T. G. Masaryka, Kamenický Šenov, za 
těchto podmínek:  
- prodej minimálně za odhadní cenu tj. 2.318.690Kč  
- způsob prodeje obálkovou metodou, kdy budou obálky rozle-
peny na jednání ZM  
- nemovitost bude prodána nejvyšší doručené nabíce→probíhá 
schvalování katastrem nemovitostí trvá  
úkoly z předchozího zasedání ZM  
16.3/1/2016 ZM ukládá starostovi uzavřít kupní smlouvy              
na prodeje, nákup a převod pozemků u bodů  
16.2/5/2016- 16.2/14/2016 → postupně se provádí → bod trvá  
 
------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Zastupitelstvo města bere na vědomí:  
17.1/2/2016 informaci o přípravách rekonstrukce muzea  
 
17.2/2016 Zastupitelstvo města schvaluje:  
17.2/1/2016 program jednání – doplněný-stažený o body  
v bodě 6.1.- Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti 
č.j. OPL/4787/2016 na části p.č. 2624/2 v k.ú. Kamenický              
Šenov → návrh na stažení bodu  
bod 6.4 - Rekonstrukce sportovního areálu-dotační titul →             
návrh na vložení bodu  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/2/2016 ověřovatele zápisu: DAVID P. ; MAREK J.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/3/2016 návrhovou komisi:  
předseda: Bc. PŮČEK P.  
členové: Ing. Bc KNIE H.; HOVORKA E.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0  
 

17.2/4/2016 rozpočtové opatření č. 4/2016  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
 
17.2/5/2016 rozpočtový výhled na roky 2018 – 2019  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/6/2016 směnnou smlouvu mezi panem ………………,   
Kamenický Šenov 47114, který je vlastníkem pozemku p. č. 
1267/60 (983 m2) trvalý travní porost a městem Kamenický 
Šenov, Osvobození 470, Kamenický Šenov 47114, které je 
vlastníkem pozemku p. č. 2568/5 (106 m2) ostatní plocha, 
ostatní komunikace za účelem narovnání majetkoprávních vzta-
hů  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/7/2016 dodatek č. 1 smlouvy o dílo na projektovou doku-
mentaci s názvem „Nakládání s bioodpady města Kamenický 
Šenov“ mezi společností Envipartner s. r. o., IČO: 28358589              
a Městem Kamenický Šenov, IČO: 00260622.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/8/2016 podání žádost o dotaci „Nakládání s odpady města 
Kamenický Šenov“ ve výši 15 % nákladů z celkové částky              
z rozpočtu města s nutností předfinancování projektu.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/9/2016 Smlouvu o dílo mezi Městem Kamenický Šenov, 
IČO: 00260622, Osvobození 470, 471 14 Kamenický Šenov 
zastoupeným Bc. Františkem Kučerou a společností Envipart-
ner s. r. o., IČO: 28358589 se sídlem Vídeňská 55, 639 00 Brno 
– Štýřice, zastoupenou jednatelem Ing. Svatoslavem Schwarze-
rem, a ukládá starostovi k podpisu.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.2/10/2016 podání žádosti z programu MŠMT o dotační titul 
na rekonstrukci sportovního areálu u Sokolovny v Kamenickém 
Šenově, na pozemcích p. č. 170/26, p. č. 170/35 a p. č. 1002 st. 
v k. ú. Kamenický Šenov. Žádost bude podána prostřednictvím 
společnosti EUMONIA, spol. s r.o., IČO: 28688325, Tatranská 
860/7, 46001 Liberec II  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.3/2016 Zastupitelstvo města ukládá:  
17.3/1/2016 starostovi uzavřít kupní smlouvy na prodeje, nákup 
a převod pozemků u bodu  
17.2/6/2016.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0  
17.3/2/2016 starostovi uzavřít dodatek č. 1 smlouvy o dílo           
na projektovou dokumentaci s názvem  
„Nakládání s bioodpady města Kamenický Šenov“ mezi společ-
ností Envipartner s. r. o.,  
IČO: 28358589 a Městem Kamenický Šenov, IČO: 00260622.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
17.3/3/2016 starostovi podepsat Smlouvu o dílo mezi Městem 
Kamenický Šenov, IČO: 00260622,  
Osvobození 470, 471 14 Kamenický Šenov zastoupeným                
Bc. Františkem Kučerou a společností Envipartner s. r. o., IČO: 
28358589 se sídlem Vídeňská 55, 639 00 Brno – Štýřice,             
zastoupenou jednatelem Ing. Svatoslavem Schwarzerem.  
ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro: 13 :0 
  
V Kamenickém Šenově, dne 1. listopadu 2016  
Zapsala: Jarošová Jana  
 
 
Bc. FRANTIŠEK KUČERA                            ZBYNĚK JECH  
          starosta města                                  místostarosta města 
 

(Pokračování ze stránky 9) 
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S p o l e č e n s k á    k r o n i k a 
GRATULACE K ŽIVOTNÍMU JUBILEU 

Své významné životní jubileum oslavili 
 

V říjnu: 
Idmar Janele 

Růžena Zamazalová 
František Tůma 

 
V listopadu: 

Ján Mikuš 
Marie Vávrová 

P o d ě k o v á n í 

ČESKOLIPSKO – STOMATOLOGICKÉ  POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin    

ROZPIS – PROSINEC 2016 
sobota 3.12. 
MUDr. Marcela Klementová 
Nové Město 277, Dubá 
tel. 487 870 388 
 
neděle 4.12. 
MUDr. Jiří Voříšek 
Dlouhá 99, Jablonné v Podještědí 
tel. 487 762 377 
 
sobota 10.12. 
ESOdent s.r.o., MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 
 
neděle 11.12. 
MDDr. Kateřina Černá Molzská 
Osvobození 446, Kamenický Šenov 
tel. 487 767 614 
 
sobota 17.12. 
STOMINAS s.r.o., Natálie Naboichen-
ko 
Purkyňova 1849, Česká Lípa 
tel. 487 954 787 
 
neděle 18.12. 
MUDr. Miroslav Pelc 
Purkyňova 158, Nový Bor 
tel. 702 027 805 
 
pondělí 19.12. 
ESOdent s.r.o., MUDr. Jiří Kraus 
Malá 1167/22, Česká Lípa 
tel. 487 834 603 

úterý 20.12. 
MUDr. Zdeňka Lysická 
Ústecká 2855, Česká Lípa 
tel. 487 521 663 
 
středa 21.12. 
MUDr. Jaroslav Lysický 
Bulharská 844, Česká Lípa 
tel. 487 823 530 
 
čtvrtek 22.12. 
MUDr. Pavla Vránová 
Čs. armády 1566, Česká Lípa 
tel. 720 975 176 
 
sobota 24.12. 
Krajská nemocnice Liberec a.s. 
Jablonecká 15, Liberec 
tel. 485 312 187 
 
neděle 25.12. 
Krajská nemocnice Liberec a.s. 
Jablonecká 15, Liberec 
tel. 485 312 187 
 
pondělí 26.12. 
Krajská nemocnice Liberec a.s. 
Jablonecká 15, Liberec 
tel. 485 312 187 
 
úterý 27.12. 
MUDr. Milena Horáčková 
Mariánská 845, Česká Lípa 
tel. 487 521 662 
 

čtvrtek 29.12. 
MUDr. Ivana Hanzáková 
Bendlova 2236, Česká Lípa 
tel. 487 831 763 
 
pátek 30.12. 
MUDr. Eva Frýdová 
Hvězdovská 178, Mimoň 
tel. 487 862 176 
 
sobota 31.12. 
Krajská nemocnice Liberec a.s. 
Jablonecká 15, Liberec 
tel. 485 312 187 
 
neděle 1. 1. 2017 
Krajská nemocnice Liberec a.s. 
Jablonecká 15, Liberec 
tel. 485 312 187 
 

      Základní škola a mateřská škola  
        Kamenický Šenov – Prácheň 
        příspěvková organizace, 
    Prácheň 126, 471 14 Kamenický Šenov 
                 Tel. 487 767 396     
             skolaprachen @seznam.cz 

Děkujeme za sladké odměny pro dětské účastníky drakiády, 
která se sice pro nepřízeň počasí musela v říjnu o týden odložit, 
ale odložení se vyplatilo. V náhradním termínu vyšlo počasí „na 
jedničku“. 

Mgr. Tereza Jeřábková 
ZŠ a MŠ Kamenický Šenov – Prácheň, příspěvková organizace 

Poděkování:  
Dovolujeme si opět velmi poděkovat panu zastupiteli Petru Davidovi za celoroční pečlivou pomoc při korekturách novin, 
paní Mileně Kramářové za spolučlánky, paní Haně Brzkové za historické články a fotografie, panu Karlu Hrůzkovi a Liboru 
Pečenému za ochotné zapůjčování fotografií a dokumentů, paní učitelce Zuzaně Kladivové za dodávání zajímavých a pěk-
ných článků z naší základní školy a dalším našim spolupracovníkům z městských organizací a všem přispěvatelům. 

Všem Vám moc děkuje Vaše redakce. 

mailto:@seznam.cz
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Dobrý den, 
dostaly se mi do rukou Šenovské listy ze září tohoto roku a na 
straně 15 je fotografie vojáka v uniformě s žádostí o případnou 
identifikaci typu uniformy. 
 Nevím, nakolik je to ještě aktuální, ale podle všeho se jedná 
o vojína Eisenbahnregimentu c. a k. armády dislokovaného             

v Korneuburgu (což potvrzuje i nápis dole na fotografii). Protože 
je vojín označen "šňůrami" (ppod. tmavě zelené barvy - označo-
valy dosažení určitého stupně odborných dovedností a byly 
udělovány velitelem pluku  8 -10 nejlepším vojákům z každé 
roty) a má na sobě slavnostní uniformu lze upřesnit rok pořízení 
snímku na rozmezí let 1890-1914. 

 
S pozdravem Ing. A. Prantl 

 Zdravím všechny čtenáře. Někteří             
z vás mě možná znají. Někteří možná ne. 
Píšu tento článek, protože bych vám 
chtěla něco sdělit, hlavně tedy mladší 
generaci. Před dvěma lety jsem nastoupi-
la na střední školu do Varnsdorfu. Postu-
pem času jsem zjistila, jak moc velký 
omyl to byl. Téměř rok jsem na tom byla 
dost zle. Moje škola mě nebaví z důvodu, 
že tam téměř nic neděláme. Doslova se 
nudím. O hodinách stíhám dělat několik 
věcí najednou a ti dobří učitelé odcházejí. 
Jak už to bývá. To mě ovšem dovedlo              
k nápadu. Začala jsem pracovat na vlast-
ním projektu. Začala jsem si plnit své 
sny. Během půl roku jsem navrhla vlastní 
diář. NEOBYČEJNÝ DIÁŘ. Začal běh na 
dlouhou trať. Obvolávání tiskáren. Obě-
hávání úřadů a řešení všeho možného. 
Celé své prázdniny jsem zasvětila právě 
diáři. Přepisování všech 365 jmen, růz-
ných svátků atd… Neobyčejný diář je 

tedy výjimečný. Celý je kreslený ručně              
a následně převáděn do počítače. Každý 
měsíc je jinak graficky zpracovaný. Na-
leznete zde včetně státních svátků i svát-
ky polské, německé a také vtipné (Den 
trpaslíků, Den bez nákupů). Je v něm 
více místa na poznámky, nechybí ani 
volné stránky. Nakonec je doplněn malý-
mi obrázky. Vy jej a více fotek naleznete 
na mém blogu www.canli.cz. Pokud bys-
te mě chtěli podpořit a zakoupit jej, stačí 
napsat například na můj email: 
v.sredlova@gmail.com a dohodneme se 

na osobním předání. Dalším velkým pře-
kvapením pro mě v tomto roce bylo, že 
jsem se dostala do regionálního kola 
soutěže „Soutěž a podnikej“ právě s výše 
zmiňovaným diářem. To byl pro mě velký 
krok v mém životě. Každý týden dostane-
me úkol, který musíme vypracovat. Tyto 
úkoly nejsou nijak jednoduché, ale s tím 
mi pomáhá přidělená mentorka. Schází-
me se a společně na úkolech pracujeme. 
Celá soutěž je dost profesionálně pojatá 
a já jsem se už teď toho naučila více, než 
by mě kdy napadlo, že budu o podnikání 
vědět. Nikdy dřív by mě nenapadlo, že 
budu letos tam, kde jsem. A možná že 
právě díky tomu, jak jsem šlápla se ško-
lou vedle, se mi nyní plní mé sny. Možná, 
že se nám musí stát něco zlého, aby 
mohly přicházet dobré věci, protože bez 
nich bychom si jich tolik nevážili. Proto 
bych chtěla sdělit všem lidem, čtenářům, 
žákům a vůbec komukoliv, ať dělá to, co 
mu říká vlastní srdce a intuice. Já se jí 
řídila vždycky a můj život je jedno velké 
dobrodružství!  

Veronika Šrédlová  

Poděkování nejlepším 
 V měsíci říjnu bylo Gymnázium v České Kamenici požádáno 
o spolupráci a pomoc při zajištění celonárodní dobročinné veřej-
né sbírky na podporu služeb pro těžce zrakově postižené „Bílá 
pastelka 2016“ u příležitosti Mezinárodního dne bílé hole.  
 Výtěžek sbírky podpoří speciální služby pro těžce zrakově 

postižené poskytované v celé ČR.  
 V Ústeckém kraji jsme se umístili na druhém místě a tímto 
bychom vám všem (rodičům, žákům i zaměstnancům školy) 
chtěli poděkovat za příspěvky, které jste v rámci 17. ročníku 
veřejné celonárodní sbírky Bílá pastelka darovali.  

Ing. Iva Boušková  
zástupce ředitele pro gymnázium 

Základní škola T.G.Masaryka a gymnázium Česká Kamenice 

N a p s a l i   n á m 

NEOBYČEJNÝ DIÁŘ  
a můj příběh  

http://www.canli.cz
mailto:v.sredlova@gmail.com
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 Ve čtvrtek 3. 11. 2016 byla ve Dvoraně slovenského minis-
terstva kultury v Bratislavě zahájena výstava Střední umělecko-
průmyslové školy sklářské z Kamenického Šenova v Čechách. 
Jde o velmi radostnou událost korunující řadu výstav konaných 
letos při příležitosti 160 let od založení školy. Po Liberci, Novém 
Boru, Karlových Varech a dvou výstavách v Praze je to nyní 
přehlídka uměleckých děl studentů, kantorů a absolventů 
v Bratislavě. Sklářská škola byla založena v roce 1856. Je tedy 
nejstarší sklářskou školou na světě a je právem rodinným stří-
brem České republiky. 

 Na výstavě jsou k vidění například práce těchto studentů: 
broušená mísa Matouše Voláka, malovaná mísa a váza Moniky 
Čermákové, svítidlo „Vesmír“ Kateřiny Fabiánové, broušená            
a tavená skleněná plastika „Ruce“ Vojtěcha Starosty, broušený 
skleněný objekt Nikity Savelyeva, svítidla Magdaleny Smejkalo-
vé, rytý talíř “Chobotnice“ Martina Nováka, broušená váza 
„Oceán“ Nazerke Toleutay a dalších. 
 Rovněž je možno zhlédnout díla kantorů: například Doc. 
MgA. Pavla Kopřivy Ph.D. (ředitel školy), ak. mal. Petra Menše, 
MgA. Petra Stacha, MgA. Ladislava Průchy, MgA. Karolíny 
Kopřivové, Mgr. Josefa Kříže, Rudolfa Kmenta, Leoše Smejka-
la, Dagmar Pánkové, Mgr. Karolíny Stránské a dalších.  
 Součástí výstavy jsou také práce absolventů školy: napří-
klad Prof. ak. mal. Vladimíra Kopeckého, ak. mal. Jiřího Šuháj-
ka, Štěpána Paly, ak. soch. Ladislava Olivy, ak. mal. Vladimíra 
Kleina, ak. soch. Drahomíra Prihela, Jiřího Karla, Milana Hujsy, 
MgA. Pala Macha, ak. soch. Juraje Mašláně. MgA. Jitky            
Kamencové-Skuhravé MgA. Anny Polanské, MgA. Lady Senec-
ké, MgA. Kláry Horáčkové, Marie Glückaufové, MgA. Jaroslava 
Šáry, MgA. Jany Voldřichové a dalších.  
 Avšak ještě úplně nedávno to s kamenicko-šenovskou ško-
lou vůbec nebylo růžové.  
 V roce 2009 se pokusil Bc. Radek Cikl (tehdejší náměstek 
hejtmana Libereckého kraje pro školství) sloučit ji se Střední 
školou v Novém Boru a tím ji fyzicky zlikvidovat. Vydatně mu 
v tom pomáhala p. Princová (tehdejší vedoucí školského odbo-
ru kraje), p. PaeDr. Ilona Jindrová (ředitelka novoborské střední 
školy) a další. To se jim naštěstí nepodařilo. Proti tomu se po-
stavil celý svět. Kamenicko-šenovská škola má totiž ve světě 
obrovské renomé. Je-li ve světě něco uznáváno, je to právě 
absolvování Univerzity Karlovy a kamenicko-šenovské sklářské 
školy.  

 Za školu se v začátku postavila spousta bojovníků. Ti po-
stupně ubývali (kraj zvolil tzv. uspávací taktiku), nakonec zůstali 
jen tři. Ing. Josef Starosta (absolvent školy) JuDr. Antonín Kou-
sal a ak. mal. František Janák (absolvent a bývalý ředitel školy). 
Poté se podařilo neuvěřitelné, a sice sklářskou školu zachránit. 
Trvalo to dlouhých pět let.  
 Nástupem nového ředitele doc. MgA. Pavla Kopřivy Ph.D 
v březnu 2014 se situace rapidně změnila k lepšímu.  
Stabilizaci situace významně pomohli: Martin Půta – hejtman 
Libereckého kraje, Ing. Pavel Marek - generální ředitel Preciosa 
- Lustry, Josef Klofec – poradce gen. ředitele Preciosa - Lustry, 
ak. soch. Jiří Dostál - bývalý ředitel Střední umělecko-
průmyslové školy v Jablonci nad Nisou, ak. mal. Petr Menš - 
pedagog kamenicko-šenovské sklářské školy, MgA. Petr Sta-
cho – školská rada kamenicko-šenovské školy, Prof. ak. soch. 
Marián Karel - vedoucí odd. designu na fakultě architektury 
ČVÚT Praha, Ing. arch. Dana Zámečníková, Petr Tulpa - ná-
městek hejtmana Libereckého kraje pro školství, Bc. František 
Kučera - starosta města Kamenický Šenov a další.  
 Bylo by zřejmě dobré, aby byla podobně zachráněna novo-
borská škola, aby ji vedl někdo, kdo z ní zase udělá sklářskou. 
Starosta Nového Boru Jaromír Dvořák a starosta Kamenického 
Šenova František Kučera by se měli domluvit dříve, než bude 
definitivně pozdě. Vyšší odborná škola sklářská by totiž logicky 
měla spadat pod sklářskou školu v Kamenickém Šenově. 
V Novém Boru zakrátko nebude nikdo, kdo by sklo učil. 

 Nyní bylo např. přijato do prvního ročníku 27 uchazečů o 
studium. Z toho 3 cizinci. (Optimum je 100 studentů ve škole) 
Na dlouhodobé stáži je tam nyní japonská studentka a dvě vý-
tvarnice z USA. V minulosti bylo na škole několik Slováků (např. 
Štěpán Pala, Ak. soch. Drahomír Prihel, atd). Není tedy žádný 
důvod, aby příští školní rok na kamenicko-šenovské škole opět 
nějací slovenští studenti nebyli. 
 Závěrem je třeba říci, že nad výstavou převzalo záštitu Vel-
vyslanectví České republiky a paní velvyslankyně Livia Klauso-
vá byla na vernisáži osobně. Na zahájení výstavy také promluvil 
Ph. Dr. Bohumír Bachratý Cs. - kurátor výstavy a Doc. MgA. 
Pavel Kopřiva Ph.D, ředitel školy. 

Za Iniciativu za zachování a rozvoj kamenicko-šenovské  
sklářské školy       

Ing. Josef Starosta 
Autor fotografií Drahomír Prihel 

Výstava sklářské školy v Bratislavě  

Zleva: ing. Josef Starosta, MgA. Petr Stacho, Ak. mal. Jiří Šuhájek, 
Mgr. Josef Kříž, ak. soch. Drahomír Prihel. Tavená a broušená plasti-
ka „Ruce“ Vojtěcha Starosty. 

Pohled na výstavu sklářské školy ve Dvoraně ministerstva kultury 
Slovenské republiky. 
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 Tereza Poláková – 
autorka pohádkového 

příběhu  
 Když letos na jaře Vojenské lesy a statky České republiky 
vyhlásily literárně – výtvarnou soutěž „ Usínání s lesními pohád-
kami“, vyzvala jsem výše uvedenou žákyni, aby se do soutěže 
přihlásila. Píše totiž s lehkostí jako málokdo a má svůj osobitý 
styl. Toto byla jedinečná šance, jak oslovit širší spektrum čtená-
řů.  
 Uzávěrka soutěže proběhla 30. září a koncem října byly 

zveřejněny celkové výsledky. Porota nakonec vybírala mezi 
čtyřmi desítkami soutěžních příspěvků. Do soutěže se zapojili 
žáci základních škol a víceletých gymnázií nejen z Libereckého, 
ale i ze Středočeského kraje.  
Tereza v této konkurenci obstála a obsadila skvělé 4. místo, 
což mne velmi potěšilo. Vyhlašovatel soutěže uvažuje o vydání 
sborníku se soutěžními příspěvky. Se souhlasem autorky uve-
řejňujeme její soutěžní práci rovněž v Šenovských listech. Bližší 
údaje a další zajímavé informace lze dohledat na www.vls.cz.  
 

Ivana Novotná  

Pokoj mezi lidmi  
 
 Není zřejmě v kalendářním roce období, které by bylo více 
spojováno s pokojem, než jsou Vánoce. Právem jsou Vánoce 
nazývány svátky pokoje a to zdaleka ne pouze proto, že nejde-
me do práce, sejdeme se pospolu celá rodina, rozdáváme si 
dárky u rozsvíceného stromečku, díváme se při cukroví na po-
hádky v televizi a užíváme si zvláštní atmosféru.  
 Kdyby totiž šlo pouze o před chvílí vyjmenované, je to příliš 
málo a příliš prchavé: za pár dní jdeme do práce, rodina se opět 
rozprchne, dárky se spotřebují, stromeček opadá, cukroví 
oschne a místo sváteční atmosféry je nervozita, stres a napětí.  
Vím, přesně tak se většinou děje, ale nemusí to tak vůbec být. 
Když si připomeneme vánoční příběh, jak ho zaznamenal staro-
věký lékař Lukáš v Evangeliu podle Lukáše, vzpomeneme si na 
pastýře, kterým se zjevil anděl, Boží posel, aby jim oznámil 
dobrou zprávu o narození očekávaného Zachránce, Spasitele. 
Co jim to přesně řekl? „Nebojte se. Nesu vám dobrou zprávu              
o veliké radosti, která bude pro všechen lid, že se vám dnes 
narodil Zachránce, který je Kristus, Pán…“ Dále čteme, že se             
s andělem objevilo množství nebeského vojska chválícího Boha 
a říkajícího: „ Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj mezi 
lidmi“. Zamyslíme-li se nad významem toho, co ono Boží posel-
stvo říká, dojde nám, že se jedná o revoluci! Není v dějinách 
lidstva významnější revoluce. Každá revoluce znamená napros-

tou změnu stávajících pořádků, převrat. Tuto Božskou revoluci 
bychom mohli nazvat „revolucí pokoje“: konec strachu, veliká 
radost pro všechny lidi, záchrana neboli spasení, na zemi pokoj 
mezi lidmi. To vše je Boží nabídka pro lidstvo, to vše je Boží 
plán pro lidstvo, to vše je Boží vůle pro lidstvo.  
 Proč tedy, když se podíváme kolem sebe a když se podívá-
me na situaci ve světě, vidíme většinou něco úplně jiného, než 
radost a pokoj? Je to zcela prosté: tento svět, který odmítá Za-
chránce, Spasitele, Krista a Pána narozeného tehdy před zhru-
ba dvěma tisíci lety v podobě člověka (říkáme tomu vtělení), 
spolu s ním odmítá i to, co přináší. Jedno nelze oddělit od dru-
hého.  
 Naděje je v tom (jelikož ti andělé nelhali), že na osobní rovi-
ně každý z nás může sám za sebe do osobního vztahu s tímto 
Zachráncem vstoupit a nechat se zachránit k radosti a pokoji.              
A jako zachránění můžeme s tímto Pánem, Kristem, žít nový 
život uprostřed tohoto starého světa, dokud tento starý svět 
konečně nepomine (a on zcela jistě pomine, jeho osud je zpe-
četěn – to si připomeneme o Velikonocích).  
 Přeji si, abyste byli povzbuzeni tím, že Vánoce nejsou pouze 
hezkým závěrem kalendářního roku, pár dny pokoje v druhé 
půli prosince, ale Boží nabídkou pro celý váš život – zde na 
zemi i na věčnosti. Přeji vám požehnané Vánoce!  
 

Stanislav Lorenc,  
kazatel Křesťanského společenství K. Šenov  

Š K O L S T V Í 

NOVÝ DOMOV  
 A je to tady zase... V hlubokém vílím lesíku opět propukla 
panika. No, panika. Nevím, jestli je toto zrovna správné označe-
ní. Hlouček malých víl opět pošťuchoval urostlého mladého 
lesníka, který tam sázel malé stromky. Víly na něj pokřikovaly a 
házely bukvice. Lesníkovi to ale zřejmě nevadilo, protože dál 
pokračoval ve své práci. Když nedával nic najevo, pár víl to 
omrzelo a šly se vykoupat do jezírka u vodopádu. Jedna mlad-
ší, o dost zlomyslnější víla, se ale pořád nevzdávala a hodila po 
lesníkovi Tomovi kámen. Tom si z toho nic nedělal a začal se 
smát. To protivnou vílu odradilo, a tak si šla po svém.  
 Po chvíli přiletěla o hodně starší a podle vzhledu moudřejší 
víla, kterou Tom moc dobře znal. Byla to Kira, matka všech víl. 
Lesníkovi bylo hned jasné, že se děje něco vážného. S úděsem 
ve tváři vstal a poklonil se víle. Ta vzala lesníka za ruku a vláče-
la ho houštím až k jezírku, kam odletěly neposlušné víly. Víly 
jako obvykle seděly na okraji jezírka, ale něco bylo špatně. Vo-
da v jezírku byla divně zakalená a smrdutá. Kira začala vyprá-
vět o tom, jak myslivec Gerhard, který se už dlouho snaží víly 
dostat do svých rukou, vylil do vody jedovatý lektvar a bezbran-
né víly se tím pokusil zahubit. Tom nic neřekl. Rovnou se roze-
běhl ke svému příbytku pro vědro a začal vodu vybírat, když 

vtom ho víla zastavila. Nemá prý cenu vodu čistit, musí si najít 
nové místo k životu, kde nebude zlý myslivec Gerhard. Tak si 
víly pobraly všechny svoje věci a spolu s několika lesními    

(Pokračování na stránce 15) 

http://www.vls.cz
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 Ve škole se máme hlavně učit, přesto se i u nás najdou 
chvíle, kdy jde výuka stranou. Jednou takovou akcí byla napří-
klad oslava Halloweenu, kterou uspořádali žáci I. stupně 
v pondělí 24.10. Přípravy se neobešly bez pomocí rodičů a paní 
učitelek. 
 Další zajímavou akcí byl nohejbalový turnaj, kterého se 
účastnily týmy základních škol z blízkého okolí. A aby to nebylo 
dospělákům líto, měli možnost prověřit sportovní dovednosti             
i ve své kategorii.  
 Děje se toho u nás poměrně dost. Další podrobnější infor-
mace o akcích, výletech a školních kroužcích budeme sledovat 
a informovat Vás. 

 

Propojení předmětů 
 Jak použít znalosti ze zeměpisu ve 
výtvarné výchově? To vědí žáci VII. A. 
Se svou třídní učitelkou v zeměpise 
probírali Afriku a na výtvarné výchově 
vyrobili černošské masky a šperky, ne-
bo kresbu egyptského sarkofágu 
(autorkou je Dita Antoniacíová). 

Žákovský parlament 
 

 

zvířátky se chtěly vydat na cestu, když vtom dostal Tom nápad. 
Opět běžel k sobě domů, kde našel starou knihu o opuštěném 
hradu Bezdězu. Nalistoval stranu s malbou hradu a rozeběhl se 
zpět k jezírku.  
 Ukázal knihu vílám a všechny se shodly, že toto bude skvě-
lé místo pro nový život. A tak se všichni vydali na cestu. Šli ně-
kolik dní i nocí, ale ani únava je nemohla zastavit. Když byly víly 
natolik unavené, že už nemohly letět, Tom je vzal do náruče            
a ochotně je nesl. Když konečně po dlouhé cestě dorazily k cíli, 

nemohly víly z hradu spustit oči. Byl tak majestátný a ani nevy-
padal zanedbaně! Samou radostí jedna víla omdlela.  
 Obvykle těžký výstup na Bezděz jim nedělal žádný problém. 
Když však uviděli hrad zevnitř, Tom dostal obavy, aby se vílám 
nezastesklo po lese a jezírku. Proto hned druhý den šel pro-
zkoumat okolí hradu. Jakmile prošel pár houštinami, strach ho 
opustil. Našel krásné stinné místo lemované skalami s jezírkem 
a krásnou vyhlídkou. Vše vílám ukázal a víly byly nadšené! 
Každé odpoledne se chodily koupat k jezírku. A pokud se ne-
pletu, můžete je tam potkat dodnes….  

Tereza Poláková (8. ročník)  

(Pokračování ze stránky 14) 

Zprávy žákovského parlamentu  

ŠLUKNOV 
 Ve středu 19. října přijela navštívit 
naši školu Střední škola Šluknov. Navští-
vili 8. a 9. třídy. Představili nám tři matu-
ritní obory a jejich velké výhody, jednalo 
se o Bezpečnostně právní činnost, Les-
nictví a Sociální činnost. Řekli nám, co 
obory obnáší, jak vypadají praktické             
a písemné zkoušky a na co nás připraví 
pro budoucí zaměstnání. Výhodou Les-
nického a Bezpečnostně právního oboru 
je dosáhnutí zbrojního a řidičského prů-
kazu přímo na škole. Škola se chlubí 
tím, že je nově celá zrekonstruovaná             
a jediné, co je na škole staré, jsou podla-
hy. Velkou výhodou všech tří oborů je při 
neúspěchu žáka možnost přestoupení 
do oborů s výučním listem a při zlepšení 
vrácení do maturitního oboru. Obory se 
hodí pro chlapce i dívky a každý rok se 
hlásí víc a víc studentů. Všem se pre-
zentace líbila. 

Autor: Ondřej Skalický, VIII. A 
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Naše okolí - místa, která pohladí 
Výstup na zimní LUŽ  

 V tomto nastupujícím zimním období, 
když se probudíte do krásného a jasného 
dne, vše kolem jiskří a hýří stále ještě 
podzimními barvami, se nabízejí pro-
cházky a výšlapy po našem nedalekém 
okolí. Stačí se rozhlédnout okolo sebe na 
kopce, hory a kopečky, kterých je v naší 
oblasti nespočet. Zvolili jsme znělcovou 
horu Luž, která je nejvyšší horou našich 
Lužických hor a měří 793 metrů. Na hra-
niční horu Luž se z české strany dosta-
nete nejpohodlněji z obce Horní Světlá. 

 Za stálého stoupání po červené znač-
ce dojdete až na vrchol hory. Cesta není 
obtížná, celkově trvá výstup okolo půl 
hodiny. Horní část hory je chráněna jako 
přírodní rezervace. Ve vrcholové části je 
hora porostlá pralesními porosty, níže se 
vyskytují buk, klen, javor, smrk. Smrkové 
lesy při jižním úpatí byly poničeny exha-
lacemi a po roce 1970 z větší části vyká-
ceny. Botanický průzkum v roce 1998 
prokázal řadu cenných druhů rostlin                
i živočichů, jako je kamzík horský, plšík 
lískový, plch zahradní, myška drobná 
a bělozubka šedá, na německé straně 
byl v několika exemplářích zjištěn i rejsek 
horský. Z obojživelníků a plazů se vysky-

tují ještěrka obecná, ještěrka živorodá, 
ropucha obecná, skokan hnědý a zmije 
obecná, z ptáků byl zaznamenán ořešník 
kropenatý, datel černý, rehek zahradní, 
krkavec velký a ojediněle i sluka lesní. To 
je hlavním důvodem snahy ekologů tuto 
část hory ochránit. Česká strana Luže 
byla vyhlášena přírodní rezervací 1. října 
2011. 

 Z vrcholu Luže je nádherný kruhový 
rozhled od Krušných hor a Děčínského 
Sněžníku přes České středohoří, Vlhošť, 
Ralsko, Bezděz a Trosky až po Ještěd, 
Jizerské hory a vrcholky Krkonoš, na 
severu pak na města a kopce Šluknov-
ského výběžku a Horní Lužice v Němec-
ku. Nyní však výhledu k východu (třeba 
na Ještěd) brání vzrostlé stromy. 
 Název hory byl poprvé použit v česky 
psaném Kafkově průvodci z roku 1909. 
Horským hřebenem přes Luž vedla již 
odpradávna zemská hranice mezi Če-
chami a Lužicí. O tom dosud svědčí               
i němí svědkové minulosti, staré hraniční 
kameny v okolí hory s letopočty 1521 (na 
východním svahu po Luží), 1657 (na 
skalce Trojhran) a 1694 (ve směru na 

Krkavčí kameny). Od roku 1823 stála na 
vrcholku hory dřevěná hospoda, kterou 
vlastnil Karel Bedřich Mathäus 
z Waltersdorfu. Majitel přistavoval po-
stupně další objekty – kapli, druhý hosti-
nec, hospodářské budovy. Nejprve byla 
hospoda vyhlášeným cílem pašeráků         
a pytláků, tak se hora stala na delší dobu 
dost nebezpečným místem. Po roce 

1848 pak hostinec pilně sloužil rozmáha-
jící se turistice. Pozdější výstavná turis-
tická horská chata z roku 1879 se stala 
raritou, stála na území dvou států, hora je 
totiž rozdělena na část českou a část 
německou, měla dokonce dvě popisná 
čísla, dvě poštovní schránky a hostinec 
přijímal rakouské i německé peníze. No-
vá, "Lausche Baude", byla postavena 
zásluhou spolků a obyvatel ze Saska.  

 Za první republiky se stala chata vel-
mi oblíbeným výletnickým cílem. Posled-
ní majitel chaty pocházel z Varnsdorfu     
a i přes pohnutou dobu provozoval re-
stauraci až do druhé světové války. Do-
konce zde, na vrcholu, prodával své 

(Pokračování na stránce 17) 
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Kultura a společnost 

krásné skleněné výrobky turistům i mistr 
z Kamenického Šenova, pan Kriesche. 
Po válce turistický ruch stagnoval a obě 
strany hranice oddělily ostnaté dráty. Se 
slavnou érou hostince skoncoval oheň 
dne 1. 1. 1946. Okolnosti požáru nejsou 
docela jasné, byla zřejmě úmyslně zapá-
lena. Roční návštěvnost chaty se tehdy 
pohybovala okolo 10 tisíc návštěvníků. 
Horská chata se může také pochlubit 
slavnými návštěvníky. Vrchol hory zdolal 
rakouský císař Ferdinand Dobrotivý, 
saský král Bedřich August nebo spisova-
tel Josef Kajetán Tyl.  

 

Později vzniklo několik plánů na stavbu 
nové turistické chaty, nikdy k ní však 

bohužel nedošlo. Na vrcholu hory si tak 
můžete prohlédnout pouze žalostné zbyt-
ky základů původní vyhořelé horské cha-
ty. Nyní upraveny jako vyhlídková terasa. 
Také zde byla připravena návštěvní kni-
ha, do které se každoročně podepisovalo 
zhruba 10 tisíc návštěvníků, převážně              
z Německa. V roce 2012 však byla kniha 
nedbalostí některého turisty zničena. Na 
vrcholu můžete posedět, jsou zde infor-
mační tabule, a v případě jasného počasí 
se kochat neuvěřitelným výhledem. Nám 
ve výhledu toho dne zabránil závoj mlhy, 
a tak jsme po chvíli sešli dolů. V malebné 
vesnici Horní Světlá, kde můžete navští-
vit několik útulných turistických chalup, 
boud a chat, se zde po výšlapu zahřeje-
te, dobře pojíte i popijete, což jsme učinili 
i my. Stojí za to určitě se sem vypravit 
znovu a zvolit také letní čas, kdy se naše 
nejvyšší hora Lužických hor ukáže ve 
svém dalším, letně rozkvetlém a také 
velmi barevném hávu, odlišném od toho, 
do kterého ji nyní oděl podzim. 
 

Drahomíra Liptáková 
Henrieta Liptáková 

Fotografie: Richard Tschakert 

(Pokračování ze stránky 16) 

Den seniorů   
 Klub seniorů Kamenický Šenov oslavil Den seniorů s pose-
zením při hudbě na Práchni v restauraci U KONĚ. Této oslavy 
se taky zúčastnili představitelé města v čele s panem starostou, 
místostarostou a kulturní. Zástupci města předali všem přítom-
ným kytičku a popřáli hodně zdraví a pohody do dalších let. 

Zároveň popřáli a předali kytičku předsedkyni klubu k 80. naro-
zeninám. Tímto bych velice rád poděkoval představitelům měs-

(Pokračování na stránce 18) 
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ta za příkladný přístup ke starší generaci. Takový přístup k seni-
orům se nenajde všude. Senioři v Kamenickém Šenově nejsou 
jen součástí naplnění počtu voleb, ale město si jich váží i při 
jiných příležitostech během celého roku. Ještě jednou velice 
děkujeme za Váš přístup k nám. 
 

Bělota Alois, člen klubu 

(Pokračování ze stránky 17) 

Milí čtenáři  
 Rády bychom vám všem poděkovaly za letošní přízeň, ale 
připomněly i poslední akce letošního roku a pozvaly vás do 
sklářského muzea na výstavy v roce 2017.  
 V prosinci vás srdečně zveme na komentovanou prohlídku a 
přednášku Jaroslavy Votrubové ve čtvrtek 1. 12. od 17 hodin. 
Pro naladění na vánoční atmosféru k nám můžete ve stejném 
čase zavítat v sobotu 3. 12. k Svátečnímu rozjímání se spisova-
telem a publicistou Rostislavem Křivánkem. O týden později, 
10. 12., rovněž od 17. h., se zde k rozjímání sejdeme se Sta-

nislavem Lorencem a Vladimírem Šudou.  
 Do 10. 12. bude ke zhlédnutí dřevěný betlém zhotovený 
řezbářem Petrem Řezáčem z Prysku, každoročně vystavovaný 
a doplňovaný o nové figurky. Do 10. 12. bude otevřena i muzej-
ní prodejna k nákupu vánočních dárků.  
 A co můžete očekávat v roce následujícím? Výroční výstavu 
firmy TGK Skalice, maturitní práce studentů kamenickošenov-
ské sklářské školy, Muzejní noc a také 7. ročník Mezinárodního 
sympozia rytého skla.  
 Přejeme všem čtenářům Šenovských listů, a nejen jim, krás-
né prožití vánočních svátků a do dalšího roku pozitivní vykroče-
ní s jasnou myslí a radostným srdcem!  

Vaše muzejnice 

Zprávy z muzea 

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ PANA  
VLADIMÍRA TICHÉHO V NAŠÍ KNIHOVNĚ 

   
Výstava potrvá od 1. listopadu do 22. prosince    

Zprávy  z  knihovny 
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Š e n o v s k ý    s p o r t 

Formičky, perníčky  
a trocha historie  

 V naší české historii nemáme mnoho písemných pramenů    
o řemesle perníkářském a cukrářském, ale toto řemeslo sahá 
hluboko do české historie. Medové a sladké pečivo se vyrábělo 
již ve středověku. Výroba byla tehdy určitě jednoduchá, z těch 
nejzákladnějších surovin a dodávky směřovaly na stoly šlechtic-
ké a do bohatých měšťanských domácností. Teprve rozvoj spo-
lečnosti a měšťanstva vedl k poptávce po lepších výrobcích. 
Takové cukrářské a perníkářské výrobky se v Čechách nejspíš 
nevyráběly, ale dostávaly se k nám z některých evropských 
zemí, kde byla již jejich výroba rozvinutá. Když se v českých 
městech začali usazovat cizinci, kteří sem přinesli výrobu slad-
kého pečiva, byly položeny základy cukrářské a perníkářské 
výroby. Byli to odborníci zejména z Itálie, Německa a Francie. 
Teprve pak se začaly rozvíjet řemeslné perníkářské a cukrářské 
obory také u nás. Připojovali se čeští řemeslníci, kteří se naučili 
sladké výrobky péci.  
 Do Prahy přišli první perníkáři nejspíše z Norimberka před 
rokem 1524. Říkalo se jim caletníci. Řemeslníci to byli velmi 
vážení a soustředili se v Celetné ulici na Starém Městě. První 
typy perníků byly placky a caltičky. První zmínky o prodeji perní-
ku v Čechách z roku 1335 zmiňují prodej posvícenských perní-
ků o svátcích v Turnově. V Brně je zmínka o dvou výrobcích               
z perníku z roku 1343. Při malém počtu perníkářských mistrů se 
nedařilo založit samostatný cech. Proto se přidružovali k silněj-
šímu cechu pekařů. Podobně se k pekařům připojovali také 
kobližníci, mazanečníci, koláčníci a caletníci. Někteří perníkáři 
vtlačovali perníkové těsto do hliněných formiček z pálené hlíny. 
Teprve později se začaly vyrábět a používat formy dřevěné. 
Perníkářské formy bývaly umělecky vyřezávané a k jejich výro-
bě bylo užíváno hruškové dřevo, nebo dřevo třešňové, švestko-
vé či bukové. Některé perníkářské formy byly zhotoveny i z lipo-
vého dřeva. Ještě později se začalo vyválené těsto vykrajovat 
do různých tvarů. Povrch takových vykrájených perníků býval 
zdobený různými polevami, někdy i nalepovanými obrázky                   
a podobně.  

 Až velmi později se začínají objevovat menší formy na vá-
noční cukroví, tak jak je známe nyní. Každá hospodyňka si mů-
že zakoupit formičky, které se jí líbí a které bude používat. Dří-
vější formičky byly větší, než známe nyní, a i recepty na domácí 
cukroví se mění. Některé recepty jsou velmi staré, předávají se 
z generace na generaci, z matky na dceru a stávají se tak tra-
diční pochoutkou na vánočním stole. Čerpalo se také hodně 
z kuchařky Marie Janků-Sandtnerové, její Cukrovinky a pamlsky 
na vánoční stromeček a stoleček je vyzkoušená a mnoha ku-
chařkami vyhledávaná příručka. Vždyť její další dílo, „Klasická 
česká kuchařka“, je žádané a vydávané dodnes. Dnešní ma-
minky také mají k dispozici nové recepty v různých časopisech, 
na netu, recepty si doporučují a vyměňují mezi sebou a výsled-
kem jsou lahodné drobné výrobky, které se beztak z poloviny 
snědí již před Štedrým dnem.  
 Přejeme dobrou chuť, krásné prožití vánočních svátků 
v klidu, lásce a pohodě a převelice úspěšný následující rok 
2017. 

Drahomíra Liptáková 

Vánoční dovolená v knihovně: 
Knihovna bude uzavřena od 22. prosince 2015 do 30. prosince 2016 

Vánoční radost do útulku 
Dětské oddělení Městské knihovny Kamenický Šenov vyhlašuje opět každoroční sbírku 
pro kočičí útulek BONA v Kozlech. Udělejme krásné Vánoce i opuštěným, nalezeným               
a týraným kočičkám a pejskům. Do knihovny můžete prosím nosit vyřazené deky, pro-
stěradla, potahové látky a ručníky (určitě se nyní  v rámci předvánočních úklidů nějaké 
najdou), prací a čisticí prostředky (Domestos, Savo, Jar, Real), suché krmení, konzervy, 
vitamíny, příp. prostředky na podporu imunity, stelivo (možno i hobliny), hračky,          
škrabadla, vyřazené proutěné koše a další potřebné věci.                                                 
                      Děkujeme moc. 

ZÁVODNÍCI SK OLYMP FITNESS NOVÝ BOR POPRVÉ NA ZÁVODECH SILOVÉHO TROJBOJE V RAW  

Mistrovství Západočeské oblasti v silovém trojboji RAW,  
Sokolov.  
Iva Drobná - trojboji se věnuje 17 týdnů. Trénink ukazoval na 
velmi dobrou silovou připravenost. Mimo trénink si přivodila 
poranění páteře, přesto na soutěž chtěla jet. I proto hodnotím 

její výkon vysoko. Přes bolest zad dřepla s činkou 100 kg. V 
tlaku na lavici dala 72,5 kg a v mrtvém tahu zdvihla 115 kg. 
Součtem trojboje 287,5 kg získala 1. výkonnostní třídu 
v hmotnostní  kat. do 72 kg. Pro zajímavost - před zraněním 

(Pokračování na stránce 20) 
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„dávala“ 6 dřepů se 105 kg, 3x72,5 kg na lavici a 3 opakování 
se 145 kg mrtvým tahem. Pokud se jí podaří záda vyléčit, bude 
příští rok závodit v kategorii masters nad 40 let a její výkon bu-
de podstatně vyšší.  
 Jiří Unger – junior - 23 let - silovému trojboji se věnuje 5 
týdnů. Získal 2 VT v hmotnosti do 74 kg. Výkony: dřep 120 kg, 
tlak na lavici 110 kg, mrtvý tah 170 kg, trojboj 400 kg. Soutěže 
se zúčastnil bez silové přípravy.  
 Jan Novotný - kategorie do 83 kg. Oficiálně se trojboji věnu-
je jeden rok. Výkonem 485 kg - dřep 160 kg, tlak na lavici 110 
kg a mrtvý tah 210 kg - získal 2 VT.  
 Ve stejné váhové kategorii startoval i nejstarší závodník 
Koloman Ferenc. I přes velký zdravotní handicap (od dětství po 
těžkém úrazu má jednu nohu kratší o 3 cm) dal trojboj 370 kg 
(100+90+180). Soutěž absolvoval jako přípravu na MČR veterá-
nů nad 60 let. Kolja je ročník 1954. Bohužel na soutěži ho 
„vzalo“ tříslo. Na tréninku dal 2x120 ve dřepu a 190 kg v mrt-
vém tahu. No uvidíme 8. 1. 2017.  
 V kategorii do 105 kg startoval Vojta „jeřáb“ Odvárka. Silo-
vému trojboji se věnuje 9 týdnů. S výškou košíkáře a pouhými 
98 kg hmotnosti nazvedal 175+135+240 kg. Trojboj 550 kg a 2 
VT. Každý, kdo zná, čím si tento 25 letý „kluk“ musel projít, urči-
tě smekne klobouk.  
 Ráno jsme odjížděli v půl šestý a se soutěží končili ve 22 
hodin. Trojboj RAW je jeden z nejnáročnějších a nejtvrdších 

sportů. Tady neplatí těžko na tréninku, lehko na závodech, ale 
velmi těžko na tréninku a ještě hůř na závodech!  
 Děkujeme Městu Nový Bor za finanční podporu na závo-
dech a samozřejmě našemu trenérovi Josefu Vojtěchu Vážné-
mu za přípravu a oporu na závodech.  

Livie Vážná  

(Pokračování ze stránky 19) 

Život stolního tenisu v našem městě  
 Když jsem se díval do minulosti, tak poslední článek do Še-
novských listů je z 15. 01. 2015. Jak to utíká. A kolik se toho       
v mezidobí v tomto sportu u nás událo.  
 Hrajeme a trénujeme pravidelně po dobu deseti a půl měsí-
ců v roce. Prostory pro hraní máme stále v Klubu pracujících 
Preciosa Lustry a. s. a v tělocvičnách základní školy.  
Hrajeme a trénujeme v současnosti na 15 stolech, z toho 4 jsou 
v klubu a 11 ve škole. Na začátku roku 2015 jsme jich měli 10. 
To pro porovnání.  
 Trénujeme 3 x týdně a to v pondělí v klubu, ve středu a pá-
tek v tělocvičně ZŠ.  
Oddíl má přihlášena 4 družstva do soutěží, a to družstvo C - 
složeno z dětí a dospělých - hraje Okresní přebor 2. třídy; druž-
stvo B - složené z dospělých - hraje OP 1. třídy a družstvo A - 
složeno z dospělých a dětí - hraje Krajský přebor 1. třídy.  

Čtvrtým družstvem je družstvo dětí resp. žen, které je poprvé 
zařazeno do divizní soutěže Libereckého kraje. Na jednom        
z přiložených snímků je záběr na účastnice prvního „šesti utká-
ní“ právě v Kamenickém Šenově ze dne 6. 11. 2016.  
Dlouhodobě systematickou pozornost věnujeme zejména mlá-
deži, se kterou pracujeme od prosince 2012. Proč?  
• je stále více třeba děti vést k pohybu, ke vzájemnému spo-

lužití, toleranci, slušnosti a s tím i k určité disciplíně  

• chceme, aby některé z nich postupně doplňovaly dospělé        
s účastí v soutěžích  

A to je také vlastně naše filozofie.  
Co pro to děláme?  

 V současnosti trénuje cca 28 dětí se solidní docházkou. 
Základem je trénink dětí ve středu od 16.00 do 17.30 hod.              
v tělocvičně. Vyspělejší i další dle zájmu chodí i v pondělí do 
klubu od 16.00 do 17.30 hod. a v pátek do tělocvičny ve stejný 
čas. Jeden ze snímků zachycuje trénink dětí ze dne 12. 11. 
2016.  
 Děti se pravidelně zúčastňují tzv. bodovacích turnajů v rám-
ci Libereckého kraje, kterých je pro každou kategorii cca 8               
v sezóně. Jeden z přiložených snímků právě ukazuje na bodo-
vací turnaj v Kamenickém Šenově, kterého se zúčastnilo cca 65 
dětí  + rodiče, trenéři, takže v součtu na 90 lidí ze dne 23. 10. 
2016.  Další „bodováky“ jsou v Liberci, Turnově, Novém Boru, 
Hrádku nad Nisou. Dle všech výsledků se propočítá pořadí jed-
notlivců v rámci Libereckého kraje.  
 A jsou už i výsledky, ty ukazují, že na tom jsme dost dobře. 

(Pokračování na stránce 21) 

bodovací turnaj dětí 23.10.2016 

divize žen, našich 5 ze  6.11.2016 
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V katregorii nejmladších žákyň držíme průběžné 1. a 2. místo       
v kraji, v kategorii mladších žákyň máme 2. a 5. místo, katego-
rie starších žáků 1. a 4. místo, kategorie dorostu 5. místo.          
V žebříčku České republiky máme letos 16. místo v kategorii 
nejmladších žákyň a 19. místo v kategorii mladších žáků.  

A nakonec tohoto výčtu: letos naše, vlastně vaše, děti přivezly 
ze všech bodovacích turnajů v rámci Libereckého kraje 35 me-
dailí, víc jich získal jen Liberec.  
 A protože máme v současnosti již solidní hráčskou základnu 
dětí, tak jsme mohli letos poprvé přihlásit děvčata do divizní 
soutěže družstev žen. Jeden z přiložených snímků ukazuje na 
první divizní utkání konané 6. 11.2016 v Kamenickém Šenově.  
Nedílnou součástí celoročního programu jsou i turnaje pořáda-
né různými oddíly v kraji i mimo něj. Těch se zúčastňují                  
i „začátečníci“ aby se seznámili s prostředím, do kterého vstou-
pí aktivněji, když na sobě budou pracovat.  
 Letos v červenci 2016 jsme pořádali druhý ročník týdenního 
stolně tenisového kempu v tělocvičně ZŠ za účasti 16 dětí. Při-
jel pomoci i trenér mládeže Sparty Praha. A pozor! Nic za to 
nechtěl a byl tu celý týden. A proč? Protože se mu líbilo, jak se 
dělá s dětmi. Hodně pomohl. Jeden z přiložených snímků uka-
zuje hodnocení uplynulého dne. A bylo co hodnotit. Začátek 
každého dne v 08.00 hod. a konec v 16.00 hod. Mezi tím všeo-
becná tělocvičná příprava, svačiny, pitný program, oběd, odpo-
činek a hlavně trénování dalších herních návyků. Hodnocení jak 
dětí, tak rodičů: ANO vítané.  
 No a kdo se o to všechno stará? Je nás dohromady 5. Tré-
nujeme, jezdíme s dětmi, domlouváme, telefonujeme, děláme 
turnaje, kempy, zajišťujeme občerstvení, dáváme dohromady 
nejpotřebnější peníze pro provoz.  
 A proč? Je to prosté. Ty děti si to zaslouží. Tak to vidíme, 
jak jsem již předem napsal, je to naše filozofie.  
A co to vše stojí? Rozpočet nejpodstatnějších nákladů je cca. 
80 tisíc Kč na rok. Je v tom nájemné, materiální náklady: míčky, 
síťky, 1 – 2 stoly ročně, nějaké pálky pro začátečníky, startovné 
na turnajích, přihlášení do soutěží. Žádné cestovné, žádné od-
měny trenérům atd. I když jinde je to normálně běžné, u nás              
na to zatím nemáme.  

 Zdroje: naše „RADNICE“, vlastní příspěvky, Český svaz stol. 
tenisu, Asociace sportu pro všechny, něco malinko firmy. 
Zejména od města si toho hodně považujeme, to nás drží. Moc 
za to a zejména za ty děti děkujeme.  
 Co nám v tomto nejde? Neumíme se trefit do dotačních pro-
gramů LK, jednou jsme provedli drobnou formální chybu, na-
místo 01. 01. 2015 jsme napsali zahájení projektu 30. 07. 2015, 
i když jsme se k programu přihlásili právě k 30. 07. 2016, jak 
říkala doplňková pravidla vydaná LK. Ozvali jsme se písemně          
s prosbou, zda by nebylo možno něco s chybou udělat. Výsle-
dek byl písemný, to všechna čest, s obsahem cca, že jsme se 
měli naučit číst. Ne tak úplně, ale skoro. Ve druhém případě             
v roce letošním jsme zase nesplnili počet účastníků na dvou-
denním turnaji dětí a dospělých, abychom na dotaci dosáhli. 
Potřebovali jsme splnit ještě poslední z kritérií a to počet účast-
níků 130, měli jsme jich „jen“ 105.  
 Ale zase jako útěcha: něco jsme si vydělali na občerstvení. 
Zejména guláš a domácí koláče jsou už vyhlášenými dobrůtka-
mi po celém stolnětenisovém kraji.  
A leckdo z Vás ví, kolik je na tom práce, těch dokumentů, tabu-
lek. A pak je to k ničemu.  
 Co je zajímavé, připravujeme se na zpracování dotačního 
programu vyhlášeného Ministerstvem školství, mládeže a spor-
tu pro rok 2017. Tam je preventivně napsáno, že pokud vyhla-
šovatel zjistí nějakou formální chybu v předaném projektu, tak 
to vrátí předkladateli a ten to může do týdne opravit. Na toto 
ještě úředníci v Liberci nepřišli. V Praze už ano. Ale zase v té 
Praze musí posílat cosi k opravě, to v Liberci nemusejí. No nic, 
třeba bude lépe.  

 A abych nezapomenul. Také musíme poděkovat za pomoc 
všem tatínkům a maminkám, kteří nám pomohou před tréninky 
a i po nich s instalováním a úklidem stolů a dalšího nářadí.              
Ve škole stěhujeme všechno tam a zpět každý týden.  
 No a také vedení ZŠ, SUPŠS, vedení Preciosa Lustry a.s.         
a tady také Odborové organizaci, kde v jejich KLUBU také tré-
nujeme.  
 Přeji za oddíl stolního tenisu a i sám za sebe Vám všem 
zdraví a potřebný díl spokojenosti v roce 2017, který zanedlou-
ho příjde.  

Josef Klofec  

(Pokračování ze stránky 20) 

letní kemp  dětí  od 4  do  8.7. 2016 

trénink dětí 2.11.2016 

Klub orientačního běhu v Kamenickém Šenově – druhá půle sezony. 
Prázdninové aktivity, pokračování žebříčku oblasti a nejen toho. 

Ještě před prázdninami 18. a 19. 6. se naši závodníci zúčastnili dvou závodů žebříčku B v Žihli, pořádaných klubem KRL v Jesenici 
– Žihli.  Zúčastnilo se v sobotu 5 našich a v neděli 2 závodníci. 
 
V kat. H 40B  Jan Hnízdil    se umístil na pátém místě      
 
8. až 10. Července se závodů HSH Vysočina Cup ve Štěměchách pořádaných klubem z Chrastu zúčastnili Věra a Jirka Ne-
jezchlebovi. Tentokrát bez umístění na stupních vítězů.  
 

(Pokračování na stránce 22) 
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Letní závody pokračovaly ve dnech 5. až 7. srpna závodem Rumcajsovy míle v Zápudově poblíž hradu Valečov. Závod proběhl 
na okraji Českého ráje, ve velmi členitých, skalních terénech, za pěkného počasí. Terén velmi náročný, plný pískovcových skal a 
hlubokých údolí, ale pro orientační běh skvělý a náročný. 
 
V kat. D70  Jaroslava Štrojsová  zvítězila 
    Věra Nejezchlebová  byla druhá  
V kat.H75  Josef Štrojsa    skončil třetí 
 
10. až 15. 8. na závodech Česká Kanada – pořádaných klubem Praga Praha v Kunžaku se zúčastnili Věra a Jirka Nejezchle-
bovi ale tentokrát bez umístění na stupních vítězů. 
 
Ve dnech 19. až 21. srpna se v oblasti Českého ráje – v Malé Skále tříetapového závodu Pěkné prázdniny – pořádaný klu-
bem TUR z Turnova zúčastnilo sedm našich závodníků. Počasí závodu přálo pouze první dvě etapy, na třetí etapu bohužel přišel 
déšť a hodně ztížil postupy. Terén s velkým množstvím pískovcových skal, kaňonů, plný podrostu a stavba tratí hodně náročná, 
hlavně ve třetí etapě díky dešti, organizace závodu pěkná a závody se vydařily. Vzhledem k dešti, nepřehlednému terénu, pokryté-
mu neprůhledným podrostem se třetí etapa stala mírně nebezpečnou a proto J.Štrojsa, vzhledem ke stavu po endoprotéze kyčle ze 
závodu odstoupil. Přesto naše barvy zaznamenaly úspěch: 
 
 V kat. D 70  Jaroslava Štrojsová  obsadila druhé místo a 
          Věra Nejezchlebová  byla čtvrtá   
 

A pak začíná opět oblastní žebříček a podzimní závody. 
 
3. září začala podzimní část oblastního žebříčku závodem ve Fojtce, pořádaný klubem CHA z Chrastavy. Počasí  nebylo neslu-
nečnější, ale nepršelo, jen místní terén je jednak hodně kopcovitý, hlavně ovšem místy zcela plný kamenů a špatně prostupný, 
zejména při dopoledním závodě na Krátké trati. 
 
V kat. D45  Jana Eichlerová   obsadila čtvrté místo 
V kat. D70  Jaroslava Štrojsová  zvítězila a 
    Věra Nejezchlebová  byla čtvrtá  
V kat.H70  Jirka Nejezchleba  skončil čtvrtý 
 
Odpoledne se běžel závod ve sprintu- ten se ale nepovedl – stavitelé vybrali pro sprint nevhodný, neprostupný terén, plný odvět-
vených částí a neprostupných, nepřehledných skal. Ještě, že počasí závodu relativně přálo a dařilo se našim veteránkám: 
 
V kat. D70  Jaroslava Štrojsová  byla druhá  
    Věra Nejezchlebová  byla třetí 
 
10. a 11. září se šest našich závodníků zúčastnilo závodu žebříčku B- připravený klubem TJN – z Jablonce v Hraběticích.  
V sobotu 10. září v závodě na klasické trati 
 
V kat.H45B  Jan Hnízdil   byl šestý 
 
V neděli už na naše závodníky místa na stupních vítězů nezbyla. 
 
24. září klub z Doks v obci Bezděz a okolí uspořádal za pěkného, podzimního počasí dopoledne závod na krátké trati. Místní 
lesy jsou docela příjemné, borové, byť i se slušným převýšením. Tratě však pěkné  a zážitky stály za to. 
 
V kat.D45  Jana Eichlerová   skončila třetí 
V kat.D50  Věra Slezáčková   obsadila rovněž třetí místo 
V kat.D70  Jaroslava Štrojsová  byla druhá a ještě    Věra Nejezchlebová  skončila na místě čtvrtém 
V kat.H45  Jan Hnízdil    byl rovněž třetí 
 
Odpoledne se přímo v obci Bezděz uskutečnil závod v orientačním sprintu a tady: 
 
V kat.H45  Jan Hnízdil   zvítězil. 
 
V sobotu 8. 10. uspořádal klub OK BOR Mistrovství ČR klubových štafet – u nás doma v Dolním Prysku – a to se shromaž-
dištěm závodníků, startovním a cílovým prostorem na louce u hřbitova. Ač v pátek sluníčko ukázalo příznivou tvář, v sobotu počasí 
bylo úplně jiné – mlhavo, drobný déšť, ale dorazilo asi 1.750 závodníků (571 tříčlenných štafet bylo na startu) a mezi nimi dvě naše 
štafety - obě veteránské - jedna dámská - D180, (součet věku závodnic minimálně 180 roků) a druhá pánská – H 180. Zdejší terény 
jsou skutečně pro orientační běh překrásné, ale také náročné – plné skalek a skal, různých terénních tvarů, hlubokých údolí, ale i 
jemných údolíček a tak je potřeba být stále velmi soustředěný na čtení mapy. K tomu hodně nepříznivé počasí, které změnilo pod-
ložku v hodně kluzkou trať. No zkrátka – skutečná prověrka kvality všech účastníků, ale jak že se vedlo našim zástupcům? 
 
V kat. D180 – 
 naše štafeta ve složení  - 1. úsek Jana Eichlerová, 2. úsek Věra Nejezchlebová, 3.úsek Jaroslava Štrojsová, se umístila    

(Pokračování ze stránky 21) 

(Pokračování na stránce 23) 



prosinec 2016 

  23 

na skvělém třetím místě, a získala tak bronzové medaile. Průběh závodu byl ovšem velmi napínavý a dramatický – Jana 
z prvního úseku přiběhla první a s náskokem 7. minut (na štafetu Sparty Praha, která se ale v dalším průběhu propadala sítem na 
konec pole) a 14 minut na štafety na dalších místech! Ještě po druhém úseku Věra udržela vedení 5 minut (není divu proti o cca 
10 let mladším závodnicím) a na konci třetího úseku už naše finišmanka Jarka neudržela prvenství (opět proti cca o 14 let mlad-
ším „dívkám“), a tak naše štafeta získala skvělý bronz. 
 
V kat.H180 –  
Naše štafeta ve složení Petr Eichler  - Pepa Štrojsa  - Jirka Nejezchleba zdaleka neuspěla tak dobře jako štafeta ženská 
(omluvou může být zdravotní indispozice – Petrovy střevní problémy a Pepa utržil v Doksech zranění úponů a šlach v operované 
kyčli). Petr předával na 12 místě – poté se naše štafeta propadla na 20 a poté 21 místo- škoda, mapově skvělé, ale zdravotní pro-
blémy a sešlost věkem udělali své. 
 
V neděli 9. 10. na stejném místě a terénu, za počasí jen nepatrně lepšího, se uskutečnil závod smíšených klubových 
družstev. Pro veterány jsou družstva pětičlenná a minimálně musí mít jednu ženu. Naše družstvo bylo obměněno pro zranění 
Pepy Štrojsy a tak nastoupilo ve složení 1. úsek Honza Hnízdil -  2. úsek Jaroslava Štrojsová – 3. úsek Jana Eichlerová – 
4. úsek Jirka Nejezchleba – finišmanem byl Petr Eichler. Tady se osvědčila taktika nasadit na první úsek silného borce a Hon-
za přiběhl na děleném prvním místě, Jarka Štrojsová pak přivedla naše barvy na místě desátém, Jana vytáhla naše na místo sed-
mé, Jirka přiběhl šestý a Petr pak dovršil dílo sedmým místem. 
 
Další neděli – 16. října jsme závodili v Alšovicích – Pěnčíně – na závodě připraveném klubem TUV (turnovským), v terénu po 
těžbě břidlice, plném malých břidlicových lomů, za počasí, kdy nepršelo – ale sluníčko příliš nevítězilo. Zato na vítězství dosáhla 
naše závodnice: 
 
V kat.D45  Jana Eichlerová   zvítězila 
V kat.D70  Jaroslava Štrojsová  byla druhá a za zmínku stojí i to, že 
V kat.D60  Jitka Malá     obsadila místo čtvrté 
 
Dál jsme již byli „pouze“ spolupořadateli závodu oblastního žebříčku spolu s klubem Stadion Nový Bor ( STB ), na kterém byl Pe-
pa Štrojsa stavitelem tratí a náš klub se podílel na prezentaci a zajistil cíl. Závod proběhl v pěkných borových lesích u Sosnové, 
za počasí na pokraji deště – ale jen na pokraji, zúčastnilo se ho 701 závodníků a byl velmi příznivě hodnocen. Tím pro nás závod-
ní sezona skončila a nezbývá, než se pečlivě připravit na sezonu další a snad i posílit naše řady. Rozloučili jsme se s kamarády, 
přáteli i se soupeři a budeme doufat, že se s nimi všemi na jaře, na závodech, opět potkáme. 

Josef Štrojsa 
         Předseda klubu OB 

                       KOB KAS z.s.    
         V Kamenickém Šenově 

(Pokračování ze stránky 22) 
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  STARÉ FORMIČKY  
NA VÁNOČNÍ CUKROVÍ  
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ZŠ a MŠ PRÁCHEŇ 
si vás dovoluje pozvat na 

VÁNOČNÍ VYSTOUPENÍ, 
které se uskuteční v úterý 20.prosince od 16 hod. 

v kostele sv. Vavřince na Práchni. 
Budete se moci zaposlouchat do několika vánočních koled a písní  

v podání dětí základní a mateřské školy na Práchni. 
Bude připraveno drobné občerstvení. 

 
Vánoční vystoupení se uskuteční ve spolupráci  

s občanským sdružením SONOW  
a římskokatolickou farností Kamenický Šenov. 
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Vánoční koncert 
Kostel Narození sv. Jana Křtitele  

Pátek 16. 12. 2016 od 19 hodin 
I letos Vám chceme zkrášlit a obohatit prožívání předvánočního času tím,  
že jsme pro Vás připravili krásné vánoční písně a melodie.  
 
Kouzlo Vánoc Vám přiblíží  

JAROSLAV SVĚCENÝ  a jeho hosté  
Vstupné zdarma 
Čaj a sušenky pro zahřátí a navození vánoční atmosféry 
 
Srdečně Vás zve Město Kamenický Šenov a Římskokatolická farnost Kamenický Šenov 
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Vokální koncert 
LUSATIAN  GRASS 

17.12. 2016 
 Kostel  sv. Vavřince na Práchni 

od 18:00 hod. 
Vstupné dobrovolné 

Výtěžek bude použit na obnovu prácheňského 
kostelíka 

Občanský spolek SONOW 

Výpomoc v šicí dílně 
Nabízím dlouhodobou brigádu:  

Výpomoc v šicí dílně 
 

Podmínkou:  zručnost, pracovitost, učenlivost. Znalost šití 
výhodou, nikoliv podmínkou. 

Místo brigády: Vesnička 21, Prysk 
Placeno : 65 - 90 Kč/ hod. čistého dle samostatnosti. 

Tel. 604 490 262 
E-mail: brigada@sapito.cz 

Web: www.sapito.cz 

 
Domácí práce - šití látkových hraček 
Nabízím domácí práci: šití látkových hraček 

Podmínkou:  zručnost, pracovitost, učenlivost,  
šicí stroj a ostré nůžky 

Místo odběru práce: Vesnička 21, Prysk 
Placeno od Ks: 800 - 1500 Kč/ týdně čistého 

Vhodné pro maminky na MD. 
Tel. 604 490 262 

E-mail: brigada@sapito.cz 
Web: www.sapito.cz 

placená inzerce 
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